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σελίδα 02 αύγουστος 2012

Π
ραγματοποιήθηκε πρό-

σφατα συνάντηση του

Προέδρου του Παγκύ-

πριου Ιατρικού Συλλόγου, Δρα

Ανδρέα Δημητρίου με τον Πρό-

εδρο του Παγκύπριου Οδοντια-

τρικού Συλλόγου Δρα Ρόδο

Ηροδότου, τον Πρόεδρο του Ια-

τρικού Συμβουλίου Κύπρου Δρα

Μάριο Φίλιππου, τον Πρόεδρο

του Οδοντιατρικού Συμβουλίου

Κύπρου Δρα Θωμά Κούτρα και

την έφορο του Ιατρικού Συμβου-

λίου Κύπρου κυρία Σοφία

Κώστα. 

Κατά τη διάρκεια της συνάντη-

σης συζητήθηκαν θέματα που

αφορούν το ρόλο και τις αρμο-

διότητες των πιο πάνω φορέων,

επικεντρώνοντας τη συζήτηση

στις επικείμενες τροποποιήσεις

της ευρωπαϊκής οδηγίας

2005/36, που αφορά τα επαγγελ-

ματικά προσόντα.

Επιπλέον συζητήθηκαν τρόποι

ενδυνάμωσης της συνεργασίας

των πιο πάνω οργανισμών, με

στόχο την περαιτέρω αναβάθ-

μιση των υπηρεσιών τους και τη

συνεχή βελτίωση του επιπέδου

της προσφερόμενης ιατρικής και

οδοντιατρικής  φροντίδας στους

ασθενείς. 

Ο Πρόεδρος του ΠΙΣ, επεσή-

μανε ότι τα τελευταία χρόνια

έχουν διαμορφωθεί τέτοιες συν-

θήκες στο χώρο της υγείας που

καθιστούν αναγκαία την αναβάθ-

μιση της συνεργασίας μεταξύ

των ιατρών και των οδοντιάτρων,

με στόχο την εξυπηρέτηση των

ασθενών και την από κοινού

προώθηση των αμοιβαίων συμ-

φερόντων τους. Πρόσθεσε ότι ο

ΠΙΣ είναι έτοιμος να αναλάβει

όλες τις σχετικές πρωτοβουλίες

για να καταστεί ο στόχος αυτός

πραγματικότητα.      

Η συνάντηση ολοκληρώθηκε

με τη δέσμευση όλων των εμπλε-

κομένων μερών για δημιουργία

ακόμη στενότερης συνεργασίας

μεταξύ τους και την παράλληλη

ανάληψη από κοινού δράσης για

τα φλέγοντα θέματα που αφο-

ρούν στον τομέα της υγείας. 

ΑΠΟ ΤΗΝ ΗΓΕΣΙΑ ΤΟΥ  ΠΙΣ

Εκφραστικό Όργανο Παγκύπριου Ιατρικού Συλλόγου (ΠΙΣ)

Εκδότης: 

Παγκύπριος Ιατρικός Σύλλογος (ΠΙΣ) 

Θάσου 14, Rita Court 17, Γραφείο 501, 

1087 Λευκωσία

Τηλ: 22316874, Φαξ: 22316937

Website: www.cyma.org.cy  

Email: cyma@pis.cyma.org.cy

Κατά νόμο υπεύθυνος: 

Δρ. Ανδρέας Δημητρίου

Συντακτική Επιτροπή: 

Δρ. Ανδρέας Δημητρίου

Δρ. Σταύρος Σταύρου

Δρ. Μάριος Φιλίππου

Δρ. Ευστάθιος Ευσταθίου 

Δρ. Βάσος Οικονόμου 

Δρ. Γιώργος Μηλιώτης

Δρ. Άλκης Παπαδούρης

Συντονιστής Έκδοσης:

Χρίστος Ξενοφώντος

Δημοσιογραφική Επιμέλεια, Σχεδιασμός, 

& Τεχνική Επεξεργασία: «ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΓΝΩΣΗ ΛΤΔ» 

ΔΙΑΦΗΜΙΣΕΙΣ: Τμήμα Μάρκετινγκ, «ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΓΝΩΣΗ ΛΤΔ»

Λουτρακίου 3, Τ.Τ. 2027 ΣΤΡΟΒΟΛΟΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑ

Τ: 22 311873  Φ: 22 316793 

E: epikerignosi@cytanet.com.cy 

& iatrikoskosmos@gmail.com

Τυπογραφείο: PRINTCO LTD

Διανέμεται δωρεάν  

Η
ηγεσία του Παγκύ-

πριου Ιατρικού Συλ-

λόγου με

ανακοίνωση της εκφράζει

δημόσια τα θερμά συγχαρη-

τήρια της στη μεταμοσχευ-

τική ομάδα του Γενικού

Νοσοκομείου Λευκωσίας,

για την επιτυχή πραγματο-

ποίηση  της πρώτης επέμβα-

σης του είδους, που αφορά

μεταμόσχευση μοσχεύμα-

τος παγκρέατος.

«Παράλληλα, αναφέρε-

ται σε ανακοίνωση του ΠΙΣ,

εκφράζουμε την απόλυτη

βεβαιότητα και τη δικαιο-

λογημένη αισιοδοξία, ότι

θα προχωρήσουμε επιτέ-

λους σε αποφασιστικά, ρι-

ζοσπαστικά τολμηρά  και

αποδοτικά βήματα προ-

όδου στον ευαίσθητο

τομέα της υγείας, έτσι που

να ανεβάσουμε το επίπεδο

της ιατρικής και να ακο-

λουθήσουν και άλλες πα-

ρόμοιες πρωτοποριακές

επεμβάσεις.

Μπορούμε και πρέπει

επιτέλους ως κοινωνία να

προσφέρουμε ένα καλύ-

τερο επίπεδο υγείας στους

πολίτες.

Χαιρετίζουμε επίσης τις

προσπάθειες που καταβάλ-

λονται για τον εκσυγχρονι-

σμό της νομοθεσίας περί

μεταμοσχεύσεων οργάνων,

έτσι που να συνάδει με την

Ευρωπαϊκή νομοθεσία».

ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΤΩΝ ΠΡΟΕΔΡΩΝ ΠΙΣ, ΠΟΣ, ΙΣΚ ΚΑΙ ΟΣΚ

Αναγκαία η αναβάθμιση 
της συνεργασίας μεταξύ των ιατρών 

και των οδοντιάτρων
Α . ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ο ΠΙΣ είναι έτοιμος να αναλάβει όλες τις σχετικές πρωτοβουλίες   

Δημόσια συγχαρητήρια 

στη Μεταμοσχευτική 

Ομάδα του Γ.Ν.

Λευκωσίας

Προτροπή προς τα μέλη του ΠΙΣ αναφορικά με την υπογραφή 
νέων συμβάσεων με ασφαλιστικές εταιρείες 

ΟΠαγκύπριος Ιατρικός Σύλλογος σε ανακοί-

νωση που εξέδωσε και απευθύνεται στα μέλη

του Συλλόγου αναφέρει ότι : 

« Έχει έρθει εις γνώση μας ότι μερικές Ασφαλι-

στικές εταιρείες έχουν αποστείλει προς τα μέλη του

ΠΙΣ νέες συμβάσεις για υπογραφή. Σας ενημερώνουμε

ότι ο ΠΙΣ ήδη βρίσκεται σε διαβούλευση με τις εν λόγω

Ασφαλιστικές εταιρίες η οποία και θα ολοκληρωθεί τον

ερχόμενο Σεπτέμβριο. 

Ως εκ τούτου, παρακαλούμε τα μέλη μας να μην υπο-

γράψουν κανένα συμβόλαιο, αφού προσδοκούμε ότι

θα προκύψουν νέα δεδομένα από τις επαφές μας με

τις Ασφαλιστικές εταιρείες. Για την υπογραφή των νέων

συμβολαίων με τις Ασφαλιστικές εταιρείες θα σας

ενημερώσουμε σχετικά τον μήνα Σεπτέμβριο με

την ολοκλήρωση των διαβουλεύσεων. 

Ως ΠΙΣ, θα επικοινωνήσουμε με τους εκπροσώ-

πους των Ασφαλιστικών εταιρειών, γνωστοποιώντας

τους την απόφασή μας για προτροπή των μελών μας να

αναστείλουν τις υπογραφές τους στο παρόν στάδιο έως

ότου ολοκληρωθούν οι διμερείς διαβουλεύσεις του ΠΙΣ

με τις Ασφαλιστικές εταιρείες. 

Μέλημα του Παγκύπριου Ιατρικού Συλλόγου είναι η

διασφάλιση των συνολικών συμφερόντων και δικαιω-

μάτων των μελών του με γνώμονα πάντα το συμφέρον

της Κυπριακής κοινωνίας και των πολιτών της.
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σελίδα 04 αύγουστος 2012

Μ
ε επιτυχία ολοκληρώ-

θηκε η πρόσφατη συ-

νεδρία της Εποπτικής

Επιτροπής του Ταμείου Σύντα-

ξης Ιατρών και Οδοντιάτρων

(ΤΣΙΟ) στην οποία συζητήθηκαν

θέματα που αφορούσαν τον κα-

λύτερο συντονισμό μεταξύ του

σώματος και του Διοικητικού

Συμβουλίου του ταμείου. 

Στην συνάντηση εκτός από

τα μέλη της Εποπτικής Επιτρο-

πής του ΤΣΙΟ, προσκαλέστηκαν

και παρευρέθηκαν ο Πρόεδρος

του Διοικητικού Συμβουλίου

του ΤΣΙΟ Δρ. Αχιλλέας Περ-

δίος, και ο διευθυντής του τα-

μείου κύριος Μαρίνος

Θεοδοσίου. 

Κατά την διάρκεια της συνάν-

τησης, έγινε μια ανασκόπηση

και ανάλυση των νέων δεδομέ-

νων που επικρατούν στην κυ-

πριακή, ευρωπαϊκή και

παγκόσμια οικονομία  και αν-

ταλλάχτηκαν ιδέες για την υιο-

θέτηση νέων πρακτικών που θα

μεγιστοποιήσουν την αποδοτι-

κότητα του ταμείου και θα ελα-

χιστοποιήσουν τους επενδυτι-

κούς κινδύνους που ελλο-

χεύουν στην σημερινή ρευστή

παγκόσμια αγορά. 

Η συνάντηση έληξε με την

δέσμευση των παρευρισκομέ-

νων ότι τα δύο σώματα,  Διοικη-

τικό Συμβούλιο και Εποπτική

Επιτροπή του ΤΣΙΟ, θα βρί-

σκονται σε συνεχή και άμεση

επαφή με στόχο την στενότερη

και εντατικότερη παρακολού-

θηση των οικονομικών δεδομέ-

νων τόσο στην Κύπρο όσο και

στο εξωτερικό.

Συνεδρία Εποπτικής Επιτροπής Ταμείου Σύνταξης Ιατρών και Οδοντιάτρων (ΤΣΙΟ) 

Νέες πρακτικές για μεγιστοποίηση
της αποδοτικότητας του ταμείου

και ελαχιστοποίηση των κινδύνων

201205_04_Layout 1  8/8/2012  5:25 μμ  Page 1



201205_X1_Layout 1  8/8/2012  2:12 μμ  Page 1



Μ
ε επιτυχία ολοκληρώ-

θηκαν οι ενημερωτι-

κές εκδηλώσεις που

συνδιοργανώθηκαν από

τον Οργανισμό Ασφά-

λισης Υγείας και

τους Τοπικούς Ια-

τρικούς Συλλόγους

και συντονίζονταν

από το Παγκύπριο

Ιατρικό Σύλλογο. Στό-

χος των ενημερωτικών πα-

ρουσιάσεων ήταν η λεπτομερής

ανάλυσης του πλαισίου εφαρ-

μογής του ΓεΣΥ από τους λει-

τουργούς του ΟΑΥ και η

καταγραφή και κωδικοποίηση

των ερωτημάτων των μελών του

ΠΙΣ. 

Επιπλέον, αναφέρει σε ανα-

κοίνωση του ο ΠΙΣ,  παρουσιά-

στηκαν οι νέες εισηγήσεις του

ΟΑΥ για την χρηματοδότηση

του ΓεΣΥ και του συστήματος

Πληροφορικής και τα μέλη μας

είχαν την ευκαιρία να αντλή-

σουν σχετικές πληροφορίες επί

του θέματος. 

Κατά την διάρκεια των συζη-

τήσεων διαφάνηκε ότι η κατάρ-

τιση και εφαρμογή ενός

καθολικού εθνικού Σχεδίου

Υγείας είναι μία εκ των δεσμεύ-

σεων που πηγάζουν από την

ένταξη της Κύπρου στην ΕΕ

από το 2004. Ταυτόχρονα τονί-

στηκε από τους λειτουργούς

του ΟΑΥ ότι στην Κύπρο, περί-

που το 50% των συνολικών δα-

πανών υγείας δαπανάται στον

ιδιωτικό τομέα ενώ, σύμφωνα

με στοιχεία του 2008, το 85%

των πολιτών δικαιούνται δω-

ρεάν ή με μειωμένα τέλη πρό-

σβαση στις υπηρεσίες υγείας

του Δημοσίου, δημιουργώντας

εν μέσω οικονομικής κρίσης,

υπερσυμφόρηση στα κρατικά

νοσηλευτήρια και σταδιακό μα-

ρασμό των αντίστοιχων ιδιωτι-

κών.    

Σήμερα, εν μέσω οικονομικής

κρίσης, η ΕΕ καλεί τα κράτη

μέλη της να βελτιώσουν τους οι-

κονομικούς τους δείκτες με την

εφαρμογή βέλτιστων πρακτικών

διοίκησης και συστημάτων που

θα αυξάνουν την παραγωγικό-

τητα και θα μειώνουν τις κρατι-

κές δαπάνες. Ανάμεσα σε αυτές

τις πρακτικές η ΕΕ πρότεινε την

εφαρμογή του ΓεΣΥ προς την

Κυπριακή Δημοκρατία. Στο πλαί-

σιο αυτό το Υπουργικό Συμβού-

λιο ανακοίνωσε στις 20/06/2012

ότι ενέκρινε την πρόταση εφαρ-

μογής του Γενικού Σχεδίου

Υγείας, το οποίο εκτιμάται ότι θα

αύγουστος 2012σελίδα 06

Με επιτυχία ολοκληρώθηκαν οι ενημερωτικές  εκδηλώσεις σε όλες τις πόλεις για το Γε.Σ.Υ.

Προς νέο γύρο  διαβουλεύσεων 
από το Σ.Ι.Σ. με κυβέρνηση 

και κόμματα
Για διασφάλιση των δικαιωμάτων 

και συμφερόντων των γιατρών  

με την εφαρμογή του Γενικού 

Σχεδίου Υγείας

Από την ενημερωτική εκδήλωση του Τοπικού Ιατρικού

Συλλόγου Λευκωσίας 

Από την ενημερωτική εκδήλωση του Τοπικού Ιατρικού

Συλλόγου Πάφου 
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τεθεί σε πλήρη εφαρμογή το

δεύτερο εξάμηνο του 2015.

ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ 
ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΩΝ

Δεδομένου των πιο πάνω

και ύστερα απο την ολοκλή-

ρωση των ενημερωτικών εκδη-

λώσεων, το Συμβούλιο

Ιατρικού Σώματος αποφάσισε

όπως κωδικοποιηθούν και

αξιολογιθούν τα αποτελέ-

σματα των εν λόγω εκδηλώ-

σεων, και παρουσιαστούν σε

Γενική Συνέλευση των μελών

του ΠΙΣ. Με το πέρας της Γε-

νικής Συνέλευσης αντιπροσω-

πεία του Σ.Ι.Σ θα αρχίσει ενα

νέο γύρο διαβουλέυσεων με

τα κόμματα και την κυβέρ-

νηση ώστε να διασφαλίσει ότι

στην επικειμενη εφαρμογή

του ΓεΣΥ θα συμπεριλαμβά-

νονται και θα εμπερικλείονται

τα δικαιώματα και συμφέ-

ροντα των μελών του Συλλό-

γου.

ΜΟΝΟΔΡΟΜΟΣ

Η ΕΦΑΡΜΟΓΗ

ΤΟΥ ΓΕ.Σ.Υ.
Ως Σ.Ι.Σ θεωρούμε ότι η

εφαρμογή του ΓεΣΥ αποτελεί

μονόδρομο και δεν υπάρχει

άλλη διέξοδος για την επί-

λυση ή τουλάχιστο την απάμ-

βλυση των πολλών,

συσσωρευμένων, σοβαρών

και ολοένα διογκούμενων

προβλημάτων που αντιμετωπί-

ζουμε εδώ και πολλά χρόνια

στον ευαίσθητο και νευραλ-

γικό χώρο της υγείας.

Το παρόν «σύστημα»

υγείας, κατά γενική πια ομο-

λογία, δεν έχει φτάσει, αλλά

έχει προ πολλού ξεπεράσει τα

όριά του και υπό τις παρού-

σες συνθήκες, οποιαδήποτε

βελτιωτικά μέτρα, προσφέ-

ρουν μόνο παροδική ανακού-

φιση και αποτελούν ημίμετρα.

Σε πρόσφατη συνεδρίασή

του το Συμβούλιο  Ιατρικού

Σώματος αποφασίσε ομό-

φωνα, να επαναλάβει ένα νέο

κύκλο επαφών και διαβου-

λεύσεων με τον Οργανισμό

Ασφάλισης Υγείας, το Υπουρ-

γείο Υγείας, το Υπουργείο Οι-

κονομικών, την Επιτροπή

Υγείας της Βουλής, τα πολι-

τικά κόμματα, όπως και  με

όλους τους εμπλεκόμενους

φορείς, για  να μπορέσουμε

ως κοινωνία να προσφέρουμε

επιτέλους  στους πολίτες

μας, αυτό που  για πολλά

χρόνια τους οφείλουμε και

πολλές φορές τους υποσχε-

θήκαμε, ένα ποιοτικότερο

επίπεδο  υγείας και μια καλύ-

τερη  ιατροφαμακευτική περί-

θαλψη.

σελίδα 07αύγουστος 2012

Με επιτυχία ολοκληρώθηκαν οι ενημερωτικές  εκδηλώσεις σε όλες τις πόλεις για το Γε.Σ.Υ.

Προς νέο γύρο  διαβουλεύσεων 
από το Σ.Ι.Σ. με κυβέρνηση 

και κόμματα
Για διασφάλιση των δικαιωμάτων 

και συμφερόντων των γιατρών  

με την εφαρμογή του Γενικού 

Σχεδίου Υγείας

Από την ενημερωτική εκδήλωση του Τοπικού Ιατρικού

Συλλόγου Λεμεσού

Από την ενημερωτική εκδήλωση των Τοπικών Ιατρικών

Συλλόγων Λάρνακας και Αμμοχώστου 
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Αντιπροσωπεία του Παγκύπριου Ιατρικού
Συλλόγου (ΠΙΣ) πήρε μέρος στο Συνέδριο
της Μόνιμης Επιτροπής Ευρωπαίων Ια-

τρών (CPME)  που πραγματοποιήθηκε στις Βρυ-
ξέλλες το διήμερο 4 και 5 Μαίου 2012. Τον ΠΙΣ
εκπροσώπησαν ο Πρόεδρος της Επιτροπής Ευ-
ρωπαϊκών και Διεθνών Θεμάτων Δρ. Ευστάθιος
Ευσταθίου, ο Γραμματέας του ΠΙΣ Δρ. Άλκης
Παπαδούρης και ο Διοικητικός Λειτουργός του
ΠΙΣ κ. Χρίστος Ξενοφώντος.  

Το συνέδριο της CPME άρχισε την Παρα-
σκευή 4 Μαΐου 2012 στο αμφιθέατρο «Interna-
tional Auditorium» με το εκπαιδευτικό σεμινάριο
με τίτλο ‘Prevention through Childhood Vacci-
nation: Defining Doctors’ Roles in the Stake-
holder Debate’. Κατά την διάρκεια του
σεμιναρίου αναπτύχθηκαν τα προβλήματα που
υπάρχουν σήμερα στον Ευρωπαϊκό χώρο στον
εμβολιασμό συγκεκριμένων ομάδων όπως είναι
οι Ρόμα, οι μετανάστες αλλά και συγκεκριμένες
ομάδες οι οποίες λόγω θρησκείας ή αντίληψης
συνειδητά αρνούνται να εμβολιάσουν τα παιδία
τους. 

Σε παρέμβαση λειτουργού της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής από το DG SANCO αναφέρθηκε ότι
η Ε.Ε προσδοκεί στην συνεργασία με τους Ια-
τρούς της Ευρώπης ώστε να καταρτιστούν και
να εφαρμοστούν συγκεκριμένα προγράμματα
ενημέρωσης των Ευρωπαίων πολιτών. Επιπλέον
υποστήριξε ότι μερίδα ιατρών δεν πιστεύουν στα
θετικά στοιχεία των εμβολιασμών και παροτρύ-
νουν ασθενείς τους να μην εμβολιάζουν τα παι-
δία τους. 

Κατά την διάρκεια της συζήτησης που ακο-
λούθησε αποφασίστηκαν τα ακόλουθα:

• H CPME υποστηρίζει την πρακτική που ακο-
λουθείται για τον εμβολισμό των παιδιών. 

• Η CPME θα συμμετέχει σε πολυεπίπεδες

ενημερωτικές δράσεις που θα χρηματοδοτούν-
ται από την ΕΕ ώστε να στηρίξει την πολιτική της
ένωσης για εμβολισμό όλου του νεαρού πληθυ-
σμού που βρίσκετε σε πρώτο στάδιο στα πλαίσια
της Ευρωπαϊκής ηπείρου και σε δεύτερο στάδιο
όσον περισσοτέρων παιδιών βρίσκονται στην ευ-
ρύτερη περιοχή της Ευρώπης (Αφρική και Ασία). 

• Η CPME θα στηρίξει τις προσπάθειες τις Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής να καθιερώσει των εμβο-
λιασμό υποχρεωτικό στα πρότυπα του
Αμερικάνικου Μοντέλου. Δηλαδή, το κάθε παιδί
για να μπορεί να φοιτά στα σχολεία θα πρέπει
να παρουσιάζει στις αρμόδιες αρχές τα σχετικά
αποδεικτικά έντυπα εμβολιασμού του. 

Στις 5 Μαΐου το Board της CPME ομόφωνα
ψήφισε υπέρ των πιο κάτω:

1) Ανακοίνωση της CPME στην οποία χαιρε-
τίζεται η δήλωση του Επιτρόπου Υγείας της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής  προς τις εθνικές
υπηρεσίες για την αύξηση των ελέγχων των ια-
τρικών εξοπλισμών. Η δήλωση αυτή έγινε μετά
το σκάνδαλο που προέκυψε με τα εμφυτεύματα
στήθους  που παρήγαγε συγκεκριμένη γαλλική
εταιρία τα οποία δεν ήταν κατάλληλα για τους
ασθενείς. 

2) Η δήλωση της CPME αναφορικά με το
θέμα «Alcohol-Related Harm to Children and
Young People». Σύμφωνα με τα δεδομένα που
παρουσιάστηκαν στην συνεδρία η ζημιά  που
προκαλείται στην υγεία των παιδιών και των

νέων στην ΕΕ σε σχέση με την κατανάλωση οι-
νοπνευματωδών ποτών βρίσκετε ακόμη σε
υψηλά επίπεδα.

Πιο συγκεκριμένα για τις ηλικίες 15 -29 χρο-
νών η θνησιμότητα που έχει συνδεθεί με την κα-
τανάλωση μη ενδεδειγμένων οινοπνευματωδών
ποτών ανέρχεται στο 10% για τις γυναίκες και
στο 25% στους άνδρες. Επιπλέον σύμφωνα με
εκθέσεις του WHO έχουν αυξηθεί τα περιστα-
τικά θανατηφόρων αυτοκινητικών ατυχημάτων
που συνδέονται με την υπερβολική κατανάλωση
αλκοόλ από τους νέους 15 -29 χρονών. 

Η CPME προτρέπει όλους τους εμπλεκόμε-
νους να προχωρήσουν στην ενημέρωση των
παιδιών για τα αποτελέσματα της αλόγιστης κα-
τανάλωσης οινοπνευματωδών ποτών και ο κίν-
δυνος που υπάρχει όταν συνδυάζεται με την
οδήγηση. Επιπλέον καλεί τους νομοθέτες των
κρατών μελών να προχωρήσουν στην κατάρτιση
αυστηρότερων  νομοθετικών ρυθμίσεων ώστε
να αντιμετωπιστεί το εν λόγω φαινόμενο.

3) Έγκριση της πρότασης για την υιοθέτηση
κοινής διακήρυξης των Ευρωπαϊκών Ιατρικών
Οργανισμών αναφορικά με τις αλλαγές που
προωθούνται από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο σχετικά με την Οδηγία
2005/36/EC που αφορά την Ιατρική Εκπαί-
δευση.

ΝΕΟ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ
Τέλος οι εκπρόσωποι τις CPME εξέλεξαν το

Διοικητικό Συμβούλιο του οργανισμού για τα έτη
2013-2015. Πιο συγκεκριμένα εξελέγησαν οι πιο
κάτω:
Executive Committee 2013-2015:
CPME President: Dr Katrín Fjeldsted (IS 
LAND)
1st Vice-President: Dr Heikki Pӓlve 
(Finland)
2nd Vice-President :  Dr Milan Kubek 
(Czech Republic)
3rd Vice-President:  Dr Jacques de Haller 
(Switzerland)
4th Vice-President:  Dr Istvan Éger 
(Hungary)
CPME Treasurer:  Dr Frank Ulrich Mont
gomery (Germany)
CPME Immediate Past President:  Dr Kon
stanty Radziwill (Poland)
CPME Internal Auditor: Dr Gordana Kalan 
Živčec (Slovenia)

Σημαντικές αποφάσεις για θέματα
δημόσιας υγείας από την CPME

Σε διήμερο συνέδριο στις Βρυξέλλες
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σελίδα 10 αύγουστος 2012

H
φετινή σύνοδος του Συμβουλίου Ευρωπαϊκών

Ιατρικών Συλλόγων (CEOM) πραγματοποι-

ήθηκε την 1η Ιουνίου 2012 στα Γραφεία του

Ιατρικού Συλλόγου στη Λουμπλιάνα της Σλοβενίας. 

Συμμετείχαν αντιπρόσωποι από 15 χώρες. Στην

αντιπροσωπεία του ΠΙΣ πήραν μέρος ο Πρόεδρος Αν-

δρέας Δημητρίου και ο Αντιπρόεδρος Μάριος Φιλίπ-

που.

Η CEOM με βάση το αντικείμενο και τους σκοπούς

της οργάνωσης , συζητεί κυρίως θέματα ιατρικής

ηθικής και δεοντολογίας , θέματα δημογραφικού χα-

ρακτήρα των ιατρών και μετακίνησης τους στα πλαί-

σια της Ευρωπαϊκής Ένωσης ενώ  προωθεί την

άσκηση  ιατρική υψηλής ποιότητας προς όφελος των

ασθενών.

Μετά το καλωσόρισμα από την Πρόεδρο του Ιατρι-

κού Συλλόγου Σλοβενίας Δρ Kalan Zivcec Gordana,

εγκρίθησαν τα πρακτικά της συνόδου που έγινε στο

Τορίνο Ιταλίας το 2011.

ΘΕΜΑΤΑ ΠΟΥ ΣΥΖΗΤΗΘΗΚΑΝ
• Θέμα 1: Παρουσίαση της  ιστοσελίδας της  CEOM

στη διεύθυνση www.ceom-ecmo.eu και ο τρόπος

πλοήγησης.

Η ιστοσελίδα αποτελεί πηγή για όλες τις δραστηριό-

τητες της CEOM την ανταλλαγή απόψεων και πληροφο-

ριών.

• Θέμα 2: Εναλλακτική και συμπληρωματική (ολι-

στική) ιατρική complementary and alternative medicine

(CAM)

O ορισμός της συμπληρωματικής και εναλλακτικής

ιατρικής συχνά αναφέρεται σε πρακτικές ευρέως φά-

σματος φροντίδας υγείας, που δεν είναι μέρος επιστη-

μονικής αποδοχής και δεν συμπεριλαμβάνονται σε

συστήματα υγείας. 
Άλλοι ορισμοί περιγράφουν αυτές τις πρακτικές

υγείας ως ολιστική ιατρική, μη κλασσική ιατρική ή φυ-
σική ιατρική. Τέτοιες πρακτικές είναι η ομοιοπαθητική,
ο βελονισμός ,η χειροπρακτική, η αρωματοθεραπεία , η
ayurvetic, η λασποθεραπεία κλπ.

Αφού παρουσιάσθησαν τα αποτελέσματα του ερωτη-
ματολογίου από τον Δρ D΄ Autilia και την ομάδα εργα-
σίας του, που απαντήθηκε από τις χώρες μέλη της CEOM
μερικούς μήνες πριν την σύνοδο, συμπερασματικά φαί-
νεται ότι ελάχιστες χώρες (2-3) όπως η Ιταλία, Ισπανία
,Ρουμανία , αναγνωρίζουν μερικές από αυτές τις πρα-
κτικές όπως τον βελονισμό και την ομοιοπαθητική και
τις έχουν εντάξει σε κώδικα δεοντολογίας. Επίσης  αυτές
οι χώρες τις έχουν  εντάξει στην ύλη Μαθημάτων του
πανεπιστημίου.

Στο ερώτημα εαν η Εθνική Νομοθεσία καλύπτει την
χρήση CAM η Κύπρος απάντησε ότι καλύπτει την χειρο-
πρακτική.  

Επίσης απαντήθηκε ότι τα διπλώματα δεν αναγνωρί-
ζονται από τις αρμόδιες Αρχές (competent  authorities)
και ότι εκτός από την Ισπανία , δεν υπάρχει ειδικό σώμα
εγγραφής ιατρών που χρησιμοποιούν την CAM . Ακόμη
το ποσοστό των πολιτών γενικά που χρησιμοποιούν   την
CAM κυμαίνεται από 20-25% . Επίσης οι περισσότερες
χώρες δήλωσαν ότι δεν υπάρχει ασφαλιστική κάλυψη
της CAM.

Στη συζήτηση που επακολούθησε κυριάρχησαν οι
ακόλουθες απόψεις 

• Ουδέποτε η CAM θα αντικαταστήσει την κλασσική
ιατρική

• Η CAM is not an evidence base medicine

• Πρέπει να ενταχθεί στα προγράμματα του πανεπι-

στημίου ιατρικής για να ελέγχεται η ποιότητα εκπαίδευ-

σης, τα κριτήρια εκπαίδευσης και το εκπαιδευτικό

πρόγραμμα.

• Να μην καλύπτεται από τα Εθνικά Συστήματα Υγείας

• Να δίνεται σημασία στην ασφάλεια του ασθενούς.

• Να ασκείται από ιατρούς.

• Καθορισμός Κανονισμών έναντι εμπλεκομένων συμ-

φερόντων

Η ορολογία της CAM αποφασίσθηκε να γίνει σε νέα συ-

νάντηση.

• Θέμα 3:  Ιατρική Δημογραφία – αποτελέσματα ερω-

τηματολογίου 

Έγινε  παρουσίαση των αποτελεσμάτων όσον αφορά

την γεωγραφική κατανομή των ενεργών ιατρών σε σχέση

με τον αριθμό των εγγεγραμμένων ιατρών κάθε χώρας (σε

μερικές χώρες δεν μπορεί να καθορισθεί επακριβώς ο

αριθμός καθότι δεν εγγράφονται όλοι,ειδικά οι διακινού-

μενοι ιατροί )

• Χώρες ( πανεπιστήμια ) από τις οποίες προέρχονται οι

ιατροί κάθε χώρας (γραφικές παραστάσεις) επισυνάπτονται

ο σχετικοί πίνακες.

• Κατανομή οικογενειακών ιατρών  και μέσος όρος ηλι-

κίας σε

- αυτοεργαζόμενους

- εργοδοτούμενους

- μεικτή εργασία

Η Κύπρος και η Ρουμανία έχουν τους πιο λίγους οικο-

γενειακούς ιατρούς ενώ η Γαλλία και η Αυστρία τους πιο

πολλούς.

• Κατανομή ειδικών ιατρών και μέσος όρος ηλικίας σε

- αυτοεργαζόμενους

- εργοδοτούμενους  

- μεικτή εργασία

Το Λουξεμβούργο, η Ελλάδα και η Τσεχία έχουν τους

πιο πολλούς ενώ η Κύπρος βρίσκεται στη 12η θέση

• Καταγραφή συνταξιούχων ιατρών. 

Είναι δύσκολο να γίνει συλλογή στοιχείων διότι πολλοί

ιατροί  συνεχίζουν να εργάζονται και μετά την αφυπηρέ-

τηση.

Εκατοστιαία αναλογία συνταξιούχων ιατρών που συνε-

χίζουν να  εργάζονται : Δεν υπάρχουν διαθέσιμα δεδομένα.

• Θέμα 4:  Δεοντολογία  

Παρουσίαση από Δρ Alberti 

Είναι το κλειδί του επαγγέλματος μας.Η αυξημένη

διακίνηση των ιατρών μέσα στην Ευρώπη, απαιτεί την

ικανοποιητική ανάπτυξη συνεργασίας μεταξύ των

αρχών δεοντολογίας για να είναι εγγυημένη η ασφά-

λεια των ασθενών και η εμπιστοσύνη προς τους ια-

τρούς. 

Η ανταλλαγή πειθαρχικών πληροφοριών μεταξύ

των κανονιστικών αρχών (regulatory authorities )

είναι ένα εργαλείο αυτής της συνεργασίας. Η διακί-

νηση δεν πρέπει να αποτελεί τρόπο διαφυγής από τις

συνέπειες ανάρμοστης συμπεριφοράς.

Το ζητούμενο του ερωτηματολογίου που απαντή-

θηκε πριν την σύνοδο, σκοπό έχει στην κατάληξη κα-

λύτερης αντίληψης  του τί γίνεται σε Εθνικό επίπεδο,

έτσι ώστε να τεθεί η βάση των ενεργειών που θα ανα-

πτυχθούν  σε δεύτερη φάση.

Το ερωτηματολόγιο αφορούσε τον κώδικα ηθικής

και την νομική του υπόσταση, το πειθαρχικό συμβού-

λιο και πως εργάζεται, ποιες ποινές επιβάλλει και αν

ασκείται έφεση στις αποφάσεις του πειθαρχικού συμ-

βουλίου. Επίσης πώς δίνονται ( ανακοινώνονται )

πληροφορίες για τις διάφορες ποινές που επιβάλ-

λονται ( π.χ μετά από αίτηση,  δημοσίευση σε ιστοσε-

λίδα, εφημερίδα ή αλλως πως )

• Θέμα 5:   Τροποποίηση οδηγίας 2005/36/EC των

επαγγελματικών  προσόντων 

Συζητήθησαν θέματα όπως:

- Ευρωπαϊκή  Επαγγελματική κάρτα 

- Η υποχρεωτική χρήση του ΙΜΙ

- Ο υποχρεωτικός μηχανισμός προειδοποίησης μέσω ΙΜΙ

- Η καλή γνώση της γλώσσας στη χώρα υποδοχής 

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ ΠΙΣ
Η παρέμβαση μας ως ΠΙΣ αφορούσε στα εξής ζητή-

ματα:

• Partial access  να μην εφαρμόζεται σε επαγγέλματα

που έχουν   σχέση με θέματα υγείας και εμπλοκής ασφά-

λειας των ασθενών

• Εκφράζουμε την αντίθεση μας στην εισήγηση ότι με

την παρουσίαση της επαγγελματικής κάρτας στην χώρα

υποδοχής , δεν απαιτείται έλεγχος της ταυτότητας των

προτύπων εγγράφων του αιτητή.

• Για την ασφάλεια των ασθενών, η χώρα υποδοχής

να έχει το δικαίωμα της εκτίμησης των εγγράφων για

την αναγνώριση, ειδικά σε περιπτώσεις αμφιβολίας.

• Η διαδικασία αναγνώρισης μπορεί να βελτιωθεί

μέσω του ΙΜΙ

• Καλή γνώση της γλώσσας στη χώρα υποδοχής σε

επίπεδο Β – πιστοποιητικό απόδειξης από επίσημο

φορέα.
Επιφυλάχθηκε  η ψηφοφορία σε επόμενη συνάντηση.

Θέμα 6: Ανταλλαγή πληροφοριών για αποφάσεις

εναντίον ιατρών

Κοινή διαπίστωση όλων είναι ότι το κλειδί για την προ-

στασία των ασθενών, την ασφάλεια αλλά και την εμπι-

στευτικότητα, αποτελούν οι κανονισμοί καθώς και η

ανταλλαγή πληροφοριών μεταξύ των χωρών.

Αποφασίσθηκε όπως παρουσιασθεί  και συζητηθεί το

θέμα στην επόμενη σύνοδο αφού η ομάδα εργασίας υπό

τον Δρ Kerzmann κάνει πιο ξεκάθαρο το τοπίο.

Σύνοδος CEOM  Λουμπλιάνα Σλοβενίας Ιούνιος 2012

Ενημέρωση και συζήτηση για σημαντικά 

επαγγελματικά θέματα που απασχολούν  

τον ιατρικό κόσμο της Ευρώπης
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Ε
παγγελματική ασφάλιση

των γιατρών, δομή για το

προσωπικό στα  κυβερνη-

τικά νοσοκομεία και συνταξιοδο-

τικό είναι τα τρία χρόνια

συνδικαλιστικά προβλήματα που

απασχολούν τους κυβερνητικούς

γιατρούς και είναι άμεσα συνδε-

δεμένα με το επιδιωκόμενο επί-

πεδο της δημόσιας υγείας και της

καλύτερης αναβάθμισης και βελ-

τίωσης των νοσοκομείων για κα-

λύτερη παροχή υπηρεσιών

υγείας στους ασθενείς, τονίζει σε

συνέντευξη του στον «ΙΑΤΡΙΚΟ

ΚΟΣΜΟ», ο Πρόεδρος της Παγ-

κύπριας Συντεχνίας Κυβερνητι-

κών Ιατρών Δρ Βάϊος

Παρτασίδης. 

Για το Γενικό Σχέδιο Υγείας ο

Δρ Παρτασίδης επαναλαμβάνει

τη σταθερή θέση της συντεχνίας

υπέρ της εφαρμογής του υπο-

γραμμίζοντας τα οφέλη που θα

έχουν τόσο οι κυβερνητικοί ιατροί

οι οποίοι επιτέλους θα δου-

λεύουν αξιοπρεπώς, σε καλύτε-

ρες συνθήκες εργασίας και με

σωστούς αριθμούς ασθενών. Επι-

τακτική ανάγκη τονίζει, είναι η δι-

οικητική αυτονόμηση των

νοσηλευτηρίων από το Υπουρ-

γείο Υγείας. 

Ακόμη, στη συνέντευξη του

στην εφημερίδα μας, ο  Δρ Παρ-

τασίδης εκφράζει την ικανοποί-

ηση του για τις άριστες σχέσεις

της ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι. με τον Παγκύπριο

Ιατρικό Σύλλογο.

Η ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

- Ποιος ο ρόλος της ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι. στα

ζητήματα που αφορούν τον Δημό-

σιο Τομέα Υγείας καθώς και της

αντιμετώπισης προβλημάτων των

κυβερνητικών ιατρών; 

Η ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι. σήμερα είναι το

συνδικαλιστικό όργανο του 80%

των κυβερνητικών ιατρών, οι οποίοι

ταυτόχρονα έχουν και την ιδιότητα

του  δημόσιου υπαλλήλου.

Το νυν συμβούλιο αναλαμβάνον-

τας τα ινία της  συντεχνίας  πριν

δυο χρόνια κληρονόμησε  τρία χρό-

νια  βασικά προβλήματα. Εγώ προ-

σωπικά αναλαμβάνοντας την

προεδρία, είχα δώσει υπόσχεση ότι

θα κάμω ότι είναι δυνατό για την

επίλυση αυτών των τριών χρόνιων

προβλημάτων.

ΠΡΩΤΟΝ: Επαγγελματική ασφά-

λιση των ιατρών .

Οι ιατροί των  δημόσιων νοσοκο-

μείων τις τελευταίες  δεκαετίες

ένοιωθαν ότι δούλευαν ανασφάλι-

στοι και ακάλυπτοι, σε ότι αφορά

παράπονα και αγωγές των ασθε-

νών. Δυστυχώς το πρόβλημα αυτό

αφέθηκαν  να εξελιχθεί σε καρκί-

νωμα για την δημόσια υγεία, αφού

υπό την πίεση αυτή αναπτύχθηκε

διαχρονικά, εδώ και δεκαετίες, μια

νοοτροπία στους  ιατρούς (και εδώ

πρέπει να πω με το δίκαιο τους ) να

δουλεύουν όλοι  με την λεγόμενη

“αμυντική ιατρική”. Ο κάθε ιατρός

δηλαδή προσπαθούσε να τα κάμει

όλα στον ασθενή, από αναλύσεις,

αξονικούς, μαγνητικούς και όλες

τις ιατρικές εξετάσεις για να νοι-

ώθει ότι είναι καλυμμένος   μήπως

και κατηγορηθεί ότι δεν έκαμε την

τάδε εξέταση. Το αποτέλεσμα είναι

να εκτιναχθούν τα κόστη της ιατρι-

κής περίθαλψης στα ύψη, να ταλαι-

πωρούνται οι ασθενείς και να

μεγαλώνουν συνεχώς οι λίστες

αναμονής.

Από  την πρώτη μέρα που αναλά-

βαμε θέσαμε το θέμα στο Υπουρ-

γείο Υγείας, το οποίο πρέπει να πω,

ότι εντόπισε και το ίδιο το πρό-

βλημα και έτσι σε σύντομο χρονικό

διάστημα δόθηκε λύση σε ότι

αφορά τις αστικές αγωγές, δηλαδή

ανάλαβε το μερίδιο της ευθύνης

του. Εδώ θέλω να τονίσω ότι όσον

αφορά τις ποινικές αγωγές, αντιμε-

τωπιζόμαστε όπως όλοι οι κύπριοι

πολίτες χωρίς καμία ιδιαιτερότητα.

Ουδέποτε άλλωστε ζητήσαμε κάτι

ξεχωριστό στο θέμα αυτό.

ΔΕΥΤΕΡΟΝ: Δομή

Δυστυχώς ακόμα και μέχρι σή-

μερα που μιλούμε δεν υπάρχει

“δομή”  για το προσωπικό στα νο-

σοκομεία. Η  “δομή”   για κάθε νο-

σηλευτήριο ή ιατρικό κέντρο ή το

Υπουργείο Υγείας , είναι ένας βα-

σικός παράγοντας σωστής λειτουρ-

γίας κάθε τμήματος ή κάθε

κλινικής. Το να μην γνωρίζει κανείς

πόσοι ιατροί θα πρέπει να δου-

λεύουν σε ένα τμήμα πχ χθες

πέντε, σήμερα τρεις,  χωρίς δικαιο-

λογία ή αντικειμενικά κριτήρια γιατί

να είναι πέντε ή τρεις, είναι σαν να

αφήνουμε τα πράγματα στην τύχη.

Για μεν τους ίδιους τους ιατρούς

είναι βασικό να γνωρίζουν που και

με πόσους συναδέλφους θα δου-

λεύουν, κτίζοντας αν θέλετε σωστά

την ιατρική τους καριέρα και αυτό

το θέμα επηρεάζει όχι μόνο τους ια-

τρούς αλλά και την δημόσια υγεία.

Εάν ο  αριθμός των ιατρών είναι

συγκριτικά με τις απαιτήσεις του

τμήματος μικρός, τότε οι ασθενείς

την πληρώνουν με τις μεγάλες λί-

στες αναμονής ή με το να περιμέ-

νουν με τις ώρες να τους εξετάσει

στα γρήγορα  ένας ιατρός. Ταυτό-

χρονα μειώνεται και η ποιότητα της

παρεχόμενης ιατρικής περίθαλψης.

Εάν οι ιατροί είναι περισσότεροι

από ότι χρειάζονται  σε ένα τμήμα

τότε ανεβάζουν τα έξοδα αδικαιο-

λόγητα για το συγκεκριμένο τμήμα

και την πληρώνει άλλο τμήμα σε

άλλη επαρχία.

Η ύπαρξη συμφωνημένης δομής

στα διάφορα τμήματα είναι  σωστός

προγραμματισμός και για  την

σωστή μελλοντική ανάπτυξη και

αναβάθμιση των νοσηλευτηρίων.

Και σε αυτό το θέμα πείσαμε το

Υπουργείο και έγιναν πολλές μελέ-

τες, συναντήσεις και ενημερώσεις

στα μέλη μας και είμαστε ευτυχείς

να πούμε ότι η ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι., πρό-

σφατα συμφώνησε μια σωστή δομή

με τον νυν Υπουργό Υγείας και

αναμένουμε την θέση της ΠΑΣΥΔΥ

σε αυτή την συμφωνία. 

Είμαστε αισιόδοξοι ότι πολύ σύν-

τομα θα λύσουμε και αυτό το θέμα

για το καλό όλων και ιδιαίτερα των

ασθενών.

ΤΡΙΤΟΝ: Συνταξιοδοτικό

Το τρίτο χρόνιο πρόβλημα ήταν

το γεγονός ότι οι ιατροί με ειδικό-

τητα , εκ των πραγμάτων δεν μπο-

ρούσαν να πάρουν πλήρη

σύνταξη γιατί μπαίνουν στην

υπηρεσία μεγάλοι σε ηλικία λόγω

του απαιτούμενου  μεγάλου χρο-

νικού διαστήματος που απαιτεί η

απόκτηση ειδικότητας. Κανένας

ιατρός πλέον δεν μπορεί να πάρει

πλήρη σύνταξη. Η ανισότητα

αυτή και αδικία έπρεπε να λυθεί.

αύγουστος 2012σελίδα 12

Συνέντευξη του προέδρου της ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι. 
Δρ Βάϊου Παρτασίδη στον «ΙΑΤΡΙΚΟ ΚΟΣΜΟ»

Τα συνδικαλιστικά προβλήματα των κυβερνητικών γιατρών 

και το επίπεδο της δημόσιας υγείας

Συνδεδεμένα σαν αλυσίδα
Η ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι. φανατικά υπέρ της εφαρμογής του Γε.Σ.Υ

Συνέντευξη 

στον ΓΙΩΡΓΟ ΛΙΑΣΗ
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Θέτουμε το θέμα αναγνώρισης

του χρόνου ειδικότητας στην κυ-

βέρνηση αλλά ενώ μας βρίσκουν

δίκαιο,  ουδέποτε αναγνωρίστη-

καν τα χρόνια αυτά ως συντά-

ξιμα.

Δόθηκε πρώτα στους ιατρούς η

παράταση στο 63ο έτος της ηλικίας

τους για σύνταξη γι’ αυτόν ακριβώς

τον λόγο και κάπως βελτιώθηκε η

σύνταξη των ιατρών. Πρόσφατα,

πάλιν οι κυβερνητικοί ιατροί πήραν

πρώτοι παράταση του χρόνου αφυ-

πηρέτησης στο 65ο έτος της ηλικίας

τους και η βελτίωση θα γίνει ακόμα

πιο αισθητή. Φυσικά το αίτημα για

αναγνώριση τουλάχιστον 2-3 χρό-

νων της ειδικότητας ως συντάξιμα,

παραμένει άλυτο στο τραπέζι.

Θα πρέπει και εδώ να τονίσω ότι

και αυτό το αίτημα μας είναι αλλη-

λένδετο με την δημόσια υγεία. Τα

νοσηλευτήρια μας με την πάροδο

του χρόνου αντί να αναβαθμίζονται

θα υποβαθμίζονται διότι οι ιατροί με

τα πολλά χρόνια της ειδικότητας

τους θα έπαιρναν ακόμα χαμηλό-

τερη σύνταξη γεγονός που θα ήταν

αποτρεπτικό να έλθουν στο δημό-

σιο. Με την πάροδο του χρόνου αυ-

ξάνονται τα χρόνια που απαιτούνται

για ειδικότητα. Σήμερα για ειδικό-

τητα χρειάζονται το λιγότερο πέντε

χρόνια. 

Τα δημόσια νοσοκομεία  μέσα

στα πλαίσια της εφαρμογής του

νέου ΓΕΣΥ θα είναι ο στυλοβάτης

της τριτοβάθμιας ιατρικής η οποία

απαιτεί 8 -10 -12 χρόνια ειδικότη-

τας. Πως θα έρθουν αυτοί οι συνά-

δελφοι να εργαστούν με μειωμένη

κλίμακα εισδοχής και με μισή σύν-

ταξη από οποιονδήποτε δημόσιο

υπάλληλο; 

Βλέπετε ότι και τα τρία χρόνια συν-

δικαλιστικά προβλήματα των κυ-

βερνητικών ιατρών είναι άμεσα

συνδεδεμένα με το επίπεδο της δη-

μόσιας υγείας και της καλύτερης

αναβάθμισης και βελτίωσης των

νοσοκομείων για καλύτερη παροχή

υπηρεσιών υγείας στους ασθενείς.

Είναι συνδεδεμένα σαν αλυσίδα

και εδώ εστιάζεται  ο ρόλος και της

ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι. στα ζητήματα που αφο-

ρούν την δημόσια υγεία.

ΑΡΙΣΤΕΣ ΣΧΕΣΕΙΣ 

ΜΕ ΤΟΝ ΠΙΣ
- Ποια η σχέση της ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι. με

τον Παγκύπριο Ιατρικό Σύλλογο

Όλα τα μέλη μας είναι πρώτα  από

όλα μέλη του Παγκύπριου Ιατρικού

Συλλόγου  (ΠΙΣ). Είμαστε δυο σώ-

ματα ανεξάρτητα , το καθένα με τον

δικό του τομέα δράσης και έχοντας

τους δικούς  του σκοπούς, αλλά

πάντα με συνεργασία. Όσον πιο

καλή είναι η συνεργασία μας τόσο

πιο καλά και σωστά αποτελέσματα

έχουμε. Τα τελευταία χρόνια έχουμε

άριστες, αδελφικές  θα έλεγα  σχέ-

σεις και επαφές σε τακτά διαστή-

ματα, χωρίς διαφορές ή διαφωνίες

διότι πιστεύω  ωριμάσαμε και γνωρί-

ζουμε όλοι ότι το κάθε σώμα έχει τις

δικές του αρμοδιότητες και προβλή-

ματα προς επίλυση. Εμείς μόνο στή-

ριξη είχαμε μέχρι τώρα από τους

συναδέλφους του ΠΙΣ, και αν κατά

καιρούς είχαμε διαφωνίες, που είναι

και φυσικό να παρουσιάζονται, τις

επιλύσαμε σωστά και δεοντολογικά

όπως αρμόζει σε ιατρούς συναδέλ-

φους. 

Πιστεύω ότι γίνονται και σωστές

σκέψεις για πιο στενή συνεργασία

των σωμάτων που έχουν να κάμουν

με τον τομέα της υγείας στον ιδιω-

τικό και τον δημόσιο τομέα, με την

ίδρυση ενός σώματος σαν  “επιμε-

λητήριο” όπου θα έχουμε κοινά θε-

μέλια και έδαφος, γεγονός που θα

ωφελήσει όλους.

Γενικά μιλώντας πρέπει να τονίσω

ότι πάρα πολλά μέλη μας συμμετέ-

χουν με επιτυχία σε όλα τα σώματα

του ΠΙΣ εδώ και πάρα πολλά χρόνια.

ΦΑΝΑΤΙΚΑ ΥΠΕΡ 

ΤΗΣ ΕΦΑΡΜΟΓΗΣ 

ΤΟΥ ΓΕ.Σ.Υ.

- Πως η εφαρμογή του Γενικού Σχε-

δίου Υγείας θα επηρεάσει θετικά ή

αρνητικά την παροχή ιατροφαρμα-

κευτικής περίθαλψης των πολιτών

και του ιατρικού κόσμου γενικό-

τερα.

Πρώτα πρέπει να τονίσω ότι ήταν

μεγάλο λάθος , που κάποιοι άφη-

σαν να νοηθεί στην κοινή γνώμη,

ότι οι κυβερνητικοί ιατροί είναι αρ-

νητικοί στην εφαρμογή του ΓΕΣΥ.

Εμείς  ως συμβούλιο της

ΠΑ.ΣΥ.Κ.Ι. εδώ και δυο χρόνια το-

νίζουμε συνεχώς ότι είμαστε φανα-

τικά υπέρ της  εφαρμογής του

ΓΕΣΥ διότι είμαστε και οι πρώτοι

που θα έχουμε “θετικά” και όχι

όπως λεν κάποιοι “αρνητικά” απο-

τελέσματα.

Για μας ένα σωστό σχέδιο υγείας

το οποίο θα είναι βιώσιμο και θα

έχει τις σωστές ασφαλιστικές δι-

κλείδες είναι κάτι το ιδανικό. Επιτέ-

λους οι ιατροί θα δουλεύουν

αξιοπρεπώς, σε καλύτερες συνθή-

κες εργασίας και με σωστούς αριθ-

μούς ασθενών.

Βασικό θέμα για μας είναι η αυ-

τονόμηση των νοσηλευτηρίων, από

το Υπουργείο Υγείας, και εννοούμε

“διοικητικά”, όπου πλέον κάθε νο-

σηλευτήριο πρέπει να μάθει να έχει

δικό του προϋπολογισμό και να δι-

οικείται από  μόνο του. Αυτό έπρεπε

ήδη  να είχε γίνει και χάσαμε χρόνο

για αυτό το θέμα. Τα νοσηλευτήρια

πιστεύω πρέπει να  παραμείνουν σε

λειτουργία και αναβαθμισμένα,

όπως γίνεται σε όλο τον κόσμο και

σε  όλα τα σχέδια υγείας. Πρέπει να

τα προστατεύσουμε οικονομικά με

επιχορηγήσεις από το κράτος για

αρκετά χρόνια ( θα έλεγα γύρω στα

10 χρόνια) για να μην χαθούν στις

συνθήκες του ελεύθερου ανταγω-

νισμού, οι οποίες θα ισχύουν σε

συνθήκες ΓΕΣΥ. Με τις επαφές

που είχαμε με τον ΠΙΣ νομίζω ότι

και σε αυτό το θέμα συμφωνούμε

και αν υπάρχουν διαφορετικές

απόψεις είναι σε δευτερεύοντα θέ-

ματα. Αυτό το γεγονός βρίσκει και

τα δυο σώματα να είναι αλληλέγ-

γυα και να στηρίζουν με τον ίδιο

τρόπο την εφαρμογή του σχεδίου

υγείας. 

Οι πολίτες θα έχουν μόνο να κερ-

δίσουν όσο αφορά τις υπηρεσίες

στον τομέα της υγείας. 

Εκεί που είναι αρνητική  η εφαρ-

μογή ενός σχεδίου υγείας  και πρέ-

πει να το συνειδητοποιήσουμε όλοι,

είναι  ότι θα πρέπει να συνεισφέ-

ρουμε οικονομικά. Τα λεφτά δεν θα

είναι δώρο από κανένα, αλλά θα

προέρχονται από όλους τους κύ-

πριους πολίτες, μηδενός εξαιρου-

μένου. Είμαι  όμως της άποψης,  ότι

αξίζει τον κόπο και τα έξοδα, διότι

θα  έχουμε ένα σύστημα όπου οι

πολίτες αξιοπρεπώς θα έχουν την

καλύτερη διάγνωση και θεραπεία.

Ταυτόχρονα οι λειτουργοί υγείας

τόσο του ιδιωτικού όσο και του δη-

μοσίου τομέα θα έχουν καλύτερες

συνθήκες εργασίας.

Τα προβλήματα τα οποία σί-

γουρα θα υπάρξουν δεν πρέπει να

μας φοβίζουν και να καθυστε-

ρούμε την εφαρμογή του. 

σελίδα13αύγουστος 2012
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Η
Διοργανώθηκε με με-

γάλη επιτυχία η δεύ-

τερη Εκπαιδευτική

Κατασκήνωση στην Κύπρο με

θέμα την Ιατρική. Η Εκπαι-

δευτική κατασκήνωση (Ca-

reer camp)  η οποία ήταν

τριήμερη διοργανώθηκε από

τον Οργανισμό Νεολαίας Κύ-

πρου σε συνεργασία με τον

Παγκύπριο Ιατρικό Σύλλογο

από τις 13 – 15 Ιουνίου 2012,

στο χωριό Αγρός με τη συμ-

μετοχή  26 μαθητών,  ηλικίας

15-17 ετών, από όλες τις πό-

λεις της Κύπρου. Στόχος της

εκπαιδευτικής κατασκήνωσης

ήταν να βοηθηθούν οι νέοι οι

οποίοι επιθυμούν να γίνουν

Ιατροί,  να αποφασίσουν κατά

πόσο το συγκεκριμένο επάγ-

γελμα τους ταιριάζει. 

Συμμετείχαν ως εκπαιδευ-

τές, Ιατροί από διάφορες ει-

δικότητες και Σύμβουλοι

Επαγγελματικού Προσανατο-

λισμού του Οργανισμού Νεο-

λαίας Κύπρου και του

Υπουργείου Παιδείας και Πο-

λιτισμού. 

Το πρόγραμμα της εκπαί-

δευσης περιελάμβανε εργα-

στήρια, διαλέξεις και

παρουσιάσεις με θέματα

όπως: Η αναλυτική περι-

γραφή της Ιατρικής Επιστή-

μης, των ειδικοτήτων της και

των συνθηκών εργασίας του

Ιατρού. Επίσης, έγινε ενημέ-

ρωση για τις σπουδές στην

Ιατρική σε διάφορες χώρες.

Επιπρόσθετα, οι συμμετέχον-

τες, με τη βοήθεια γιατρών

από διάφορες ειδικότητες,

δούλεψαν ομαδικά στο χειρι-

σμό ιατρικών περιστατικών. 

Την πρώτη ημέρα της εκ-

παιδευτικής κατασκήνωσης,

ο Πρόεδρος της Επιστημονι-

κής Επιτροπής του ΠΙΣ Δρ

Γιώργος Ποταμίτης και ο Δι-

οικητικός Λειτουργός του ΠΙΣ

κ. Χρίστος Ξενοφώντος πα-

ρουσίασαν στοιχεία που αφο-

ρούσαν την εξελικτική

ιστορία του Ιατρικού επαγγέλ-

ματος καθώς και τα σημαντι-

κότερα στοιχεία που θα

πρέπει να γνωρίζουν οι μαθη-

τές σε σχέση με τις σπουδές

αλλά και την λειτουργία του

ιατρικού επαγγέλματος.     

Κατά την διάρκεια της δεύ-

τερης ημέρας της εκπαιδευτι-

κής κατασκήνωσης,

εκπρόσωποι από την Χει-

ρουργική, την Ακτινολογική

την  Παιδιατρική και την Καρ-

διολογική Εταιρία παρουσία-

σαν στους

παρευρισκομένους πληροφο-

ρίες και στοιχεία που αφο-

ρούν την ειδικότητά τους και

αφού χώρισαν σε ομάδες

τους μαθητές  τους βοήθη-

σαν να επιλύσουν διάφορα

case studies τα οποία τέθη-

καν ενώπιον τους.

Στο πλαίσιο της εκπαιδευτι-

κής κατασκήνωσης πραγμα-

τοποιήθηκε την τρίτη ημέρα

επίσκεψη στο Γενικό Νοσοκο-

μείο Λευκωσίας όπου οι συμ-

μετέχοντες είχαν την

ευκαιρία να γνωρίσουν από

κοντά την λειτουργία του.

Eπισκέφθηκαν επίσης την

Καρδιολογική Εντατική Μο-

νάδα, τα Εργαστήρια Επεμβα-

τικής Καρδιολογίας

(Καθετηριασμών), τους Θαλά-

μους Νοσηλείας, το Ακτινο-

λογικό Τμήμα και

συγκεκριμένα τον Μαγνητικό

και Αξονικό Τομογράφο. Επί-

σης, τους έγινε ενημέρωση

από τον Ιατρικό Διευθυντή

Δρ. Νικολαΐδη Ευαγόρα και

τον Υπεύθυνο της Μονάδας

εντατικής θεραπείας Δρ. Κυ-

πριανού Θεόδωρο.

Τα σχόλια από τους συμμε-

τέχοντες και τους γονείς

τους ήταν πολύ  ενθαρρυν-

τικά και θετικά και αφορού-

σαν γενικά την όλη

διοργάνωση. Οι συμμετέχον-

τες ήταν ιδιαίτερα ενεργοί και

συμμετείχαν με μεγάλο ενθου-

σιασμό καθ΄όλη τη διάρκεια

του προγράμματος.  Όλοι οι

συμμετέχοντες έχουν κρατή-

σει επικοινωνία μεταξύ τους

και η εκπαιδευτική κατασκή-

νωση ήταν η αρχή μιας φιλίας

μεταξύ αυτών των 26 νέων αν-

θρώπων απ’  όλη την Κύπρο. 

αύγουστος 2012σελίδα 16

Μεγάλη επιτυχία σημείωσε η δεύτερη Εκπαιδευτική Kατασκήνωση (Career camp) με  θέμα την Ιατρ ική

Οι νέοι γνωρίζονται
με το ιατρικό λειτούργημα

Λίγο  πριν τις μεγάλες αποφάσεις τους 
για την επιλογή επαγγέλματος

Case studies 

Συζήτηση για επίλυση  Ιατρικών περιστατικών 

(Case studies) που   προσκόμισαν οι ιατροί    στους  

μαθητές για επίλυση κατά ομάδες. Τα κατάφεραν 

θαυμάσια με την ομαδική εργασία και καθοδήγηση. 

Στη συνέχεια τα  παρουσίασαν οι ίδιοι  

στην αίθουσα ενώπιων όλων. 
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Ο ΠΙΣ θα ήθελε να εκ-

φράσει  τ ις  θερμές ευχαρι -

στ ίες  προς τους

εκπροσώπους των Επιστη-

μονικών Εταιριών Δρ. Ξενο-

φώντος Άδωνη

(Χειρουργική Εταιρεία) ,  Δρ.

Τζ ιακούρη Σ ιακαλή Χρύσα

 (Ακτ ινολογ ική Ετα ιρε ία ) ,

Δρ.  Σκορδή Νίκο (Παιδ ια -

τρ ική Εταιρε ία)  και  Δρ.  Γε-

ωργίου Παναγιώτα

(Καρδιολογ ική Ετα ιρε ία )

καθώς και  σε  όλους τους

εμπλεκόμενους ιατρούς για

τ ις  πολύτ ιμες γνώσεις  που

προσέφεραν απλόχερα  και

αν ιδ ιοτελώς στους μαθη-

τές.

Σχόλια Συντονιστών

και Συμμετεχόντων
ΛΕΥΚΟΣ ΔΗΜΟΣΘΕΝΟΥΣ

(Σύμβουλος Επαγγελματικού

Προσανατολισμού - ΟΝΕΚ):

Αυτό το Career Camp είναι

το δεύτερο Career Camp που

διοργανώνουμε, το πρώτο

είχε σχέση με τη νομική, το

δεύτερο έχει σχέση με την

ιατρική. Έχουμε καλές πα-

ρουσίες τόσο από τους εκ-

παιδευτές , όσο και από τους

εκπαιδευόμενους. Ελπίζουμε

ότι στο τέλος θα είναι επιτυ-

χημένο με την έννοια του ότι

θα μπορέσουν οι εκπαιδευό-

μενοι να αποκομίσουν χρήσι-

μες πληροφορίες  και

εμπειρίες αλλά ταυτόχρονα

να περάσουν και καλά το

τριήμερο τους. Ο σκοπός

είναι να ενημερωθούν για το

επάγγελμα του ιατρού και γε-

νικά για την επιστήμη της ια-

τρικής, να ενημερωθούν

τόσο για τις ειδικότητες όσο

για τις συνθήκες του επαγ-

γέλματος, έτσι ώστε να πά-

ρουν σωστές αποφάσεις για

το μέλλον τους. Αν θέλουν

και ακολουθήσουν αυτό το

επάγγελμα. Εύχομαι κάθε

επιτυχία και είμαι σίγουρος

ότι μπορούσε να είναι και κα-

λύτερο αλλά στο επίπεδο

που είμαστε, είμαστε πολύ

ευχαριστημένοι. 

Δρ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΟΤΑΜΙΤΗΣ

(Πρόεδρος Επιστημονικής 

Επιτροπής ΠΙΣ): 

Ως, Παγκύπριος Ιατρικός

Σύλλογος, ήταν με μεγάλη

χαρά που είχαμε πληροφο-

ρηθεί ότι ο Οργανισμός Νε-

ολαίας Κύπρου επέλεξε το

Ιατρικό Επάγγελμα ως το

κύριο θέμα του Career

Camp 2012, ένας θεσμός

που διοργανώνεται για δεύ-

τερη συνεχή χρονιά στην

Κύπρο, και  επιδοτείται  από

ευρωπαϊκά χρηματοδοτικά

κονδύλια.  Οι  δραστηριότη-

τες του Career Camp 2012,

μέσω των καινοτόμων πρα-

κτικών που είχαν υιοθετη-

θεί ,  έδωσαν μια νέα

διάσταση και  έφεραν τους

μαθητές που συμμετείχαν

σε αυτό, πιο κοντά στο ια-

τρικό επάγγελμα, δίνοντας

ταυτόχρονα μια εξειδικευ-

μένη και καλά τεκμηριωμένη

ενημέρωση και τριβή.   

Η συμμετοχή του ΠΙΣ και

των μελών του στο Career

Camp 2012, ήταν μια πρωτό-

γνωρη αλλά ευχάριστη εμπει-

ρία, που μας έφερε ακόμη

πιο κοντά στους μελλοντι-

κούς πολίτες του τόπου μας,

με γνώμονα πάντα το καλό

και την πρόοδο της χώρας

μας. Για αυτό το λόγο, θα θέ-

λαμε να ευχαριστήσουμε τον

Οργανισμό Νεολαίας Κύ-

πρου, για την ευκαιρία που

μας έδωσε να συμμετά-

σχουμε στο Career Camp

2012 και είμαστε σίγουροι ότι

η συγκεκριμένη δράση είναι

μόνο η αρχή μιας αγαστής

και άμεσης συνεργασίας του

Παγκύπριου Ιατρικού Συλλό-

γου με τον Οργανισμό Νεο-

λαίας Κύπρου, για την

κατάρτιση και άλλων αξιόλο-

γων ενημερωτικών εκδηλώ-

σεων των νέων για το Ιατρικό

Επάγγελμα.      

ΔΗΛΩΣΕΙΣ ΜΑΘΗΤΩΝ

Ιωάννης Θεοχάρους 

(Μαθητής):

Ήρθα εδώ για να μάθω γενι-

κές πληροφορίες περί ιατρι-

κής, που μπορούσα να

σπουδάσω κ.λπ. Αρκετά

καλές οι πληροφορίες, πι-

στεύω καλύπτει όσα  ήθελα

να μάθω. Γενικά μου άρεσε

και αποκόμισα  πληροφορίες

που θα μπορούσαν να μου

φανούν χρήσιμες αν τελικά

ακολουθήσω το επάγγελμα

του ιατρού. 

σελίδα 17αύγουστος 2012

Μεγάλη επιτυχία σημείωσε η δεύτερη Εκπαιδευτ ική Kατασκήνωση (Career  camp) με θέμα την Ιατρική

Οι νέοι γνωρίζονται
με το ιατρικό λειτούργημα

Λίγο  πριν τις μεγάλες αποφάσεις τους 
για την επιλογή επαγγέλματος
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Θα πάρω μαζί μου εμπειρίες,

φιλίες και πληροφορίες.

Είναι σημαντικό να γίνονται

τέτοιου είδους εκπαιδεύ-

σεις, ενημερώνουν τους

νέους για τις διάφορες προ-

οπτικές που υπάρχουν, δί-

νουν πληροφορίες και τους

κατευθύνουν προς μια κα-

τεύθυνση τι  να ακολουθή-

σουν για το μέλλον.  Το πιο

πιθανό θα ακολουθήσω την

ιατρική ως επάγγελμα. 

Αντώνης Σεργίου 

(Μαθητής):

Η εκπαιδευτική κατασκή-

νωση πιστεύω είναι πολύ

βοηθητική και σε βοηθά στο

να καταλήξει κανείς σε συμ-

περάσματα, ούτως ώστε να

πάρει τις σωστές αποφάσεις

για το επαγγελματικό του

μέλλον . Επίσης  μαθαίνει

κανείς την ομαδικότητα και

τη  ομαδική εργασία. Σκέ-

φτομαι να το ακολουθήσω

ως επάγγελμα, και έτσι είναι

καλύτερο να συμμετέχω σε

ένα συνέδριο που αφορά την

ιατρική, να πάρω περισσότε-

ρες πληροφορίες για το

επάγγελμα. Μου άρεσαν πε-

ρισσότερο οι διαλέξεις που

έκαναν οι γιατροί και η συ-

νεργασία μεταξύ των συμμε-

τεχόντων. Μετά από αυτά

μου έμαθα, σκέφτομαι να

ακολουθήσω τον κλάδο της

ιατρικής. Η εκπαιδευτική κα-

τασκήνωση μας βοήθησε και

μας έδωσε τις πληροφορίες

που χρειαζόμαστε για να

ακολουθήσουμε την ιατρική

και  να καταλήξουμε στο

στόχο που είχαμε. 

Ιώ Ευσταθίου (Μαθήτρια):

Ήταν αρκετά ενδιαφέρον,

γνώρισα καλύτερα τους το-

μείς της ιατρικής, κάποιες ει-

δικότητες που θα μπορούσα

να ακολουθήσω και  άκουσα

πληροφορίες για τις χώρες

που θα μπορούσα να σπου-

δάσω.  Ξεκαθάρισα τι ήθελα

να ακολουθήσω και σε ποια

χώρα.  Αποφάσισα ότι θα ακο-

λουθήσω χειρουργική αλλά

για την χώρα δεν ξέρω, διχά-

στηκα λίγο. Νομίζω το ποιο

ωραίο κομμάτι ήταν τα case

studies (χειρισμός ιατρικών

περιστατικών).

σελίδα 18 αύγουστος 2012

Μεγάλη επιτυχία σημείωσε η δεύτερη Εκπαιδευτική Kατασκήνωση 
(Career camp) με θέμα την Ιατρική
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H
Παιδιατρική Εταιρεία Κύπρου διοργάνωσε το

Σάββατο 23 Ιουνίου 2012 στη Λάρνακα την

πρώτη Ημερίδα Υποειδικότητας με θέμα την Παι-

δοορθοπαιδική. Ομιλητές ήταν ο Δρ Δημήτριος Πασπα-

ράκης M.D., Ph.D.,  Πρόεδρος (2012-2013) Τμήματος

Ορθοπαιδικής Παίδων της Ελληνικής Εταιρείας Χει-

ρουργικής Ορθοπαιδικής Τραυματολογίας (ΕΕΧΟΤ)και

μέλος των επιστημονικών εταιρειών  ASAMI & ESMAC

και ο Κωνσταντίνος Πιστεύος M.D ο οποίος εργάζεται

στη Β´ Ορθοπαιδική Κλινική του Γενικού Νοσοκομείου

Παίδων Αθηνών "Παναγιώτη και Αγλαίας Κυριακού".

Το προεδρείο  αποτελείτο  από την Κυριακή Τσόκκου

παιδίατρο από τη Λάρνακα και τον Μιχάλη Ζένιο παι-

δοορθοπαιδικό από τη Λεμεσό.

Σε χαιρετισμό του ο Πρόεδρος της Παιδιατρικής

Εταιρείας Κύπρου Δρ Μιχάλης Ιασονίδης εξέφρασε τη

χαρά του γιατί με την ημερίδα αυτή υλοποιείται η πρό-

θεση της Παιδιατρικής Εταιρείας Κύπρου να θεσμοθε-

τήσει ημερίδα παιδιατρικών υποειδικοτήτων, και

πρόσθεσε:

Το αντίστοιχο συνέδριο που γίνεται στην Αθήνα από

την Ελληνική Παιδιατρική Εταιρεία και η επαφή μας με

καθηγητές από την Ελλάδα, οι οποίοι ευχαρίστως μπο-

ρούν να μας στηρίξουν, μας έδωσε την ιδέα, ότι θα

μπορούσε να γίνεται κάτι αντίστοιχο και στην Κύπρο.

Έτσι θα αναπληρώσουμε ένα κενό στο επιστημονικό

μας πρόγραμμα.

Φαίνεται πιο πρακτικό προς το παρόν, είπε ο  Πρό-

εδρος της ΠΕΚ, να οργανώνουμε μικρές μονοθεματι-

κές ημερίδες. Έτσι αποφασίστηκε τυχαία να

ξεκινήσουμε αυτό το θεσμό με παιδοορθοπαιδικά θέ-

ματα και λόγω του ενδιαφέροντος τους, αλλά και λόγω

της αυξημένης συχνότητας τους στην καθημέρα

άσκηση της πρωτοβάθμιας παιδιατρικής. 

Η σημερινή ημερίδα είναι ανοικτή σε όλον τον ια-

τρικό κόσμο και έχουν καλεστεί με προσωπική πρό-

σκληση παιδίατροι, ορθοπαιδικοί και ηλεκτρονικά οι

φυσικοθεραπευτές και οι εργοθεραπευτές παγκύπρια.

Ιδιαίτερη τιμή για μας θα είναι η συμμετοχή και η πα-

ρέμβαση, από γιατρούς ή επαγγελματίες συναφών ει-

δικοτήτων που με τις γνώσεις και την εμπειρία τους θα

εμπλουτίσουν την ημερίδα.

Στόχος μας με τις εκδηλώσεις αυτές ο παιδίατρος

να ενημερώνεται σε θέματα καθημερινής πρακτικής

παιδιατρικής συνεχώς. Ελπίζουμε να αγκαλιαστεί ο θε-

σμός, κάνοντας αρχή με την 1η  Ημερίδα Υποειδικοτή-

των της Παιδιατρικής Εταιρείας Κύπρου. 

σελίδα 20 αύγουστος 2012

Aπό την Παιδιατρική Εταιρεία Κύπρου

Ημερίδα Υποειδικότητας με θέμα την «Παιδοορθοπαιδική»
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σελίδα 22 αύγουστος 2012

Σ
τις 29, 30 Ιουνίου και 1η

Ιουλίου πραγματοποιήθηκε

με μεγάλη επιτυχία το τριή-

μερο Κυπροελλαδικό Συνέδριο

Δερματολογίας Αφροδισιολογίας

και η Θερινή Ημερίδα της Ελληνι-

κής Δερματολογικής και Αφροδι-

σιολογικής Εταιρείας στο

ξενοδοχείο Coral Beach στην

Πάφο.

Το συνέδριο διοργανώθηκε από

τις Δερματολογικές και Αφροδι-

σιολογικές Εταιρείες της Ελλά-

δας και της Κύπρου. Το τριήμερο

αυτό συνέδριο ήταν η αναβάθ-

μιση των προηγούμενων Κυπρο-

ελλαδικών Δερματολογικών

Συνεδρίων που σκοπό έχουν

τόσο την επιμόρφωση και ανταλ-

λαγή απόψεων και εμπειριών όσο

και την περαιτέρω σύσφιξη των

σχέσεων των Ελλαδιτών και Κυ-

πρίων δερματολόγων. Το συνέ-

δριο παρακολούθησαν πέραν

των 300 συνέδρων από την Ελ-

λάδα και την Κύπρο, αριθμός που

ξεπέρασε τις προσδοκίες των ορ-

γανωτών και κατέστησε το φετινό

συνέδριο το μαζικότερο συνέδριο

Δερματολογίας και Αφροδισιολο-

γίας που διοργανώθηκε μέχρι

τώρα στην Κύπρο. 

Το συνέδριο τέθηκε υπό την αι-

γίδα του Υπουργού Υγείας Δρ.

Σταύρου Μαλά και του Παγκυ-

πρίου Ιατρικού Συλλόγου. Τους

συνέδρους καλωσόρισαν οι Πρό-

εδροι των δύο εταιρειών Δρ. Δη-

μήτρης Ρηγόπουλος και Δρ.

Ανδρέας Παλλούρας οι οποίοι

εξέθεσαν τη σημασία και τους

σκοπούς του συνεδρίου. Την

έναρξη των εργασιών του συνε-

δρίου κήρυξε με το χαιρετισμό

του ο Υπουργός Υγείας Δρ. Σταύ-

ρος Μαλάς. Μετά την ολοκή-

ρωση της εναρκτήριας τελετής ο

προσκεκλημένος ομιλητής τέως

Πρόεδρος της Βουλής των Αντι-

προσώπων και Επίτιμος Πρό-

εδρος της ΕΔΕΚ Δρ. Βάσος

Λυσσαρίδης ανέπτυξε με την ευ-

φράδεια και το συγκροτημένο

του λόγο που σαγήνευσε τους

συνέδρους το θέμα «Ιατρική και

Πολιτική». 

Η επιλογή των θεμάτων έγινε με

γνώμονα την επιμόρφωση του

μάχιμου δερματολόγου αλλά και

του ερευνητή και τα θέματα ανέ-

πτυξαν διακεκριμένοι ομιλητές

από όλη την Ελλάδα και την

Κύπρο. Τα θέματα ήταν πάρα

πολύ ενδιαφέροντα και κάλυψαν

όλο το φάσμα της Δερματολογίας

και Αφροδισιολογίας και οι σύνε-

δροι συμμετείχαν ενεργά και μα-

ζικά. 

Κατά τη διάρκεια του συνεδρίου

λειτουργούσε Έκθεση Φαρμα-

κευτικών Προϊόντων και Ιατρικών

Μηχανημάτων για επιπρόσθετη

ενημέρωση των συνέδρων. Στο

τέλος των εργασιών οι Πρόεδροι

των Δερματολογικών Εταιρειών

Ελλάδας και Κύπρου τόνισαν την

διαπίστωση πως το συνέδριο

ήταν ιδιαίτερα επιτυχημένο ως

προς την επίτευξη των στόχων

των του, και συμφώνησαν από

κοινού τη συνέχιση των συναντή-

σεων των Ελλαδιτών και Κυπρίων

δερματολόγων με προοπτική την

περαιτέρω αναβάθμιση του θε-

σμού των Κυπροελλαδικών Συνε-

δρίων Δερματολογίας και

Αφροδισιολογίας. 

Μεγάλη επιτυχία σημείωσε 
το Κυπροελλαδικό συνέδριο 

Δερματολογίας και αφροδισιολογίας 

Με διοργανωτές τις Δερματολογικές και Αφροδισιολογικές Εταιρείες Ελλάδας και Κύπρου

Καλωσόρισμα των συνέδρων από τον Προέδρο 

της ΔΑΕΚ Δρ. Ανδρέα Παλλούρα

Καλωσόρισμα των συνέδρων από τον Προέδρο 

της ΕΔΑΕ Δρ. Δημήτρη Ρηγόπουλο
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σελίδα 24 αύγουστος 2012

Π
λούσιες δραστηριότητες

ανέπτυξε το τετράμηνο

Μαρτίου – Ιουνίου 2012 η

Ψυχιατρική Εταιρεία Κύπρου. Στο

ενημερωτικό Δελτίο της Εται-

ρείας σημειώνονται ανάμεσα σ’

άλλες οι ακόλουθες δραστηριό-

τητες: 

• Συμμετοχή στο Συνέδριο της

Ευρωπαϊκής Ψυχιατρικής Εται-

ρείας (EPA) από 3-6 Μαρτίου

2012 στην Πράγα, με τη συνά-

δελφο μέλος του Διοικητικού

Συμβουλίου Δρ. Λουΐζα Βερεσιέ,

η οποία έλαβε μέρος και στην Γε-

νική Συνέλευση της EPA.

• Συμμετοχή της Ψυχιατρικής

Εταιρείας Κύπρου για δεύτερη

χρονιά στο Συνέδριο που οργα-

νώθηκε στην Γενεύη στις 30

Απριλίου- 2 Μαΐου 2012, από το

International Network for Person

Centered Medicine. Στην συνάν-

τηση μας εκπροσώπησε η ειδι-

κευόμενη ψυχίατρος Δρ. Σοφία

Μιχαηλίδου η οποία παρουσίασε

εργασία με θέμα «Προσωποκεν-

τρική Ψυχιατρική και Ιατρική».

• Συμμετοχή των συνα-

δέλφων Δρ. Γιάννη Καλα-

κούτα και Δρ. Νεόφυτου

Παπανεοφύτου υπό την

ιδιότητα των Διευθυντή

Υπηρεσιών Ψυχικής

Υγείας και Προέδρου Επι-

τροπής Εποπτείας και Προστα-

σίας Δικαιωμάτων Ψυχικά

Ασθενών αντίστοιχα, στο Πανελ-

λήνιο Συνέδριο για την Ψυχοκοι-

νωνική Αποκατάσταση, που

διοργανώθηκε στην Αθήνα από

την Εταιρεία Περιφερειακής Ανά-

πτυξης & Ψυχικής Υγείας με θέμα

«Ψυχοκοινωνική Αποκατάσταση

σε συνθήκες Οικονομικής Κρί-

σης».

• Συμμετοχή του Προέδρου

της Ψυχιατρικής Εταιρείας Κύ-

πρου Δρα. Λούη Καριόλου και

Γραμματέα Δρα. Νεόφυτου

Παπανεοφύτου στο 4ο

Συνέδριο της PAEEB

που έγινε στο Βελιγράδι

στις 18-21 Απριλίου

2012, όπου συμμετείχαν

σε στρογγυλό τραπέζι και

κατέθεσαν εργασία για τις επι-

πτώσεις της οικονομικής κρίσης

στην ψυχική υγεία του πληθυ-

σμού στην Κύπρο.

Αξιοσημείωτο το γεγονός πως

κατά την γενική συνέλευση της

PAEEB (Psychiatric Association

for Eastern Europe and the

Balkans), ψηφίστηκε ως Presi-

dent Elect της PAEEB, (Εκλεγμέ-

νος Πρόεδρος) ο Δρ. Νεόφυτος

Παπανεοφύτου που θα ασκεί κα-

θήκοντα προέδρου την τριετία

2015-2018. 

Η μέχρι σήμερα πρόεδρος Pro-

fessor Dusica Lecic Tosevski πα-

ρέδωσε στον νέο πρόεδρο

Καθηγητή Valery Krasnov από

την Ρωσία για την τριετία 2012-

2015. Στην Γενική Συνέλευση

συμμετείχαν αντιπρόσωποι από

Σερβία, Ελλάδα, Τουρκία, Ρωσία,

Κύπρο, Ουκρανία, Βοσνία Ερζε-

γοβίνη. Η Κύπρος θα αναλάβει το

επόμενο συνέδριο της PAEEB το

2015.

• Συμμετοχή της Ψυχιατρικής

Εταιρείας Κύπρου με δικό της

στρογγυλό τραπέζι στο Συνέδριο

του Ιατρικού Συλλόγου Λευκω-

σίας-Κερύνειας Ιπποκράτης που

πραγματοποιήθηκε στις 12-

13/5/2012 με τους συναδέλφους

Δρα. Αργύρη Αργυρίου που προ-

έδρευσε, τον Δρα. Χριστόδουλο

Γαλατόπουλο που μίλησε για την

«Κατάθλιψη-Φαρμακοθεραπεία

της Κατάθλιψης», την Δρα.

Λουΐζα Βερεσιέ Ψυχίατρο, μέλος

του Δ.Σ και την ειδικευόμενη ψυ-

χιατρικής Δρα. Σοφία Μιχαηλί-

δου που μίλησαν για την

«Προσωποκεντρική Ιατρική και

Ψυχιατρική».

• Στις 25-26/5/2012 το Διοικη-

τικό Συμβούλιο της Ψυχιατρικής

Εταιρείας Κύπρου είχε συνάν-

τηση με τον Καθηγητή Γιώργο

Αλεβιζόπουλο, με στόχο την

έναρξη προγράμματος επαγγελ-

ματικής κατάρτισης επαγγελμα-

τιών ψυχικής υγείας στη Δικανική

Ψυχιατρική. Όταν καταλήξουμε

θα ανακοινώσουμε το πρό-

γραμμα.

• Η Ψυχιατρική Εταιρεία Κύ-

πρου συμμετείχε στις διαβουλεύ-

σεις που έγιναν στην

Κοινοβουλευτική Επιτροπή

Υγείας και στο Υπουργείο Υγείας

αναφορικά 1ον) με το θέμα Νο-

μοσχεδίου για την Κοινοτική

Φροντίδα Ψυχικής Υγείας και

2ον) την άσκηση Ψυχοθεραπείας. 

• Το Διοικητικό Συμβούλιο της

Ψυχιατρικής Εταιρείας Κύπρου

δεσμεύτηκε όπως σε χρόνο που

θα ανακοινωθεί αργότερα θα τι-

μηθούν οι πρωτεργάτες του κινή-

ματος της Ψυχιατρικής

Μεταρρύθμισης στην Κύπρο,

ανάμεσα στους οποίους ήταν οι

πρώην πρόεδροι της Ψυχιατρικής

Εταιρείας Κύπρου Δρ. Βάσος

Πύργος και Δρ. Μάριος Ονησιφό-

ρου.

• Το φθινόπωρο του 2013 δε-

σμευόμαστε να οργανώσουμε το

IV Παγκύπριο Ψυχιατρικό Συνέ-

δριο. Πριν το τέλος του έτους θα

δημοσιευτεί η 1η ανακοίνωση.

Καλούνται όλοι οι συνάδελφοι να

συμμετέχουν ενεργά. 

* Δρ. Λούης Καριόλου, 

Πρόεδρος Ψυχιατρικής 

Εταιρείας Κύπρου     

* Δρ. Νεόφυτος Παπανεο-

φύτου, Γραμματέας Ψυχια-

τρικής Εταιρείας Κύπρου

Πλούσιες δραστηριότητες 

Ψυχιατρικής Εταιρείας Κύπρου 

Διακρίνεται η Δρ. Λουΐζα Βερεσιέ στο κέντρο (Μέλος του Δ.Σ Ψυχιατρικής Εταιρείας Κύπρου),

έχει στα δεξιά της τον Πρόεδρο της EPA (Professor Patrice Boyer) και στα αριστερά της 

τον Εκλεγμένο Πρόεδρο του World Federation for Mental Health

(Καθηγητή Γιώργο Χριστοδούλου).

Αριστερά όρθιος διακρίνεται ο Πρόεδρος της Ψ.Ε.Κ Δρ. Λούης Καριόλου.

Τρίτος από αριστερά ο νυν Πρόεδρος της PAEEB Καθ. Valery Krasnov.

Πέμπτος από αριστερά ο Καθ. Γιώργος Χριστοδούλου. 

Από τους καθήμενους η πρώην Πρόεδρος της PAEEB Καθ. Dusica Lecic

Tosevski, ο Δρ. Νίκος Χριστοδούλου Γενικός Γραμματέας της PAEEB 

και ο Δρ. Νεόφυτος Παπανεοφύτου President Elect. 
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Η
Κύπρος, μεταξύ 7 και 12 Ιουνίου

2012, ήταν για ακόμα μια φορά τα

τελευταία εννιά χρόνια, στο επί-

κεντρο του τεχνολογικού και επιστημονι-

κού ενδιαφέροντος όσον αφορά κυρίως

τους ιατρούς και ερευνητές που ειδι-

κεύονται στον τομέα της τηλε-ιατρικής.

Η πρωτοπόρος και παγκοσμίου εμβέλειας

σειρά πειραμάτων και επιδείξεων εξέτα-

σης ασθενών με τηλε-υπερηχογράφηση,

με τη χρήση τηλε-ρομποτικής και τηλε-

διάσκεψης, από ειδικούς ιατρούς στην

Ευρώπη, ολοκληρώθηκε με άριστα αποτε-

λέσματα, στην Αμερικανική Ήπειρο πρώτα

από την Κύπρο με την ιατρό Δρα Χρύσα

Τζιακούρη Σιακαλλή, Β. Δ/ντρια του Ακτι-

νολογικού Τμήματος του Γενικού Νοσο-

κομείου Λευκωσίας και την Ερευνητική

Ομάδα του Τεχνολογικού Πανεπιστημίου

Κύπρου (ΤΕΠΑΚ) σε πρωταγωνιστικό

ρόλο. 

Το πρόγραμμα της σειράς πειραμάτων

και επιδείξεων, με την κωδική ονομασία

“WORTEX 2012”, περιλάμβανε εξετάσεις

με Ρομποτική Τηλε-υπερηχογραφία με-

ταξύ όλων των τεσσάρων συμβαλλόμε-

νων Κέντρων δηλαδή (1) του

Εργαστηρίου Τηλεϊατρικής του ΤΕΠΑΚ

στην Κύπρο, με επικεφαλής τον Δρα Σώτο

Βοσκαρίδη (2) του Εργαστηρίου PRISME

του Πανεπιστημίου της Ορλεάνης στη

Γαλλία, (3) του Εργαστηρίου Τηλεϊατρικής

του Πανεπιστήμιο Βερμόντ των ΗΠΑ

και(4) του Νοσοκομείου Γυναικολογίας

και Τοκετών της Λίμα στο Περού, με τη

στήριξη του Πανεπιστημίου Pontificia

Católica του Περού. Και τα τέσσερα πιο

πάνω Κέντρα εξέτασαν διαδοχικά ασθε-

νείς στο Νοσοκομείο της επαρχιακής

ορεινής πόλης του Περού Arequipa, που

βρίσκεται 400 χιλιόμετρα από τη Λίμα. Η

κορυφαία στιγμή των πειραμάτων και επι-

δείξεων, ήταν όταν η Δρ Τζιακούρη, εξέ-

τασε πρώτη, από το Εργαστήριο

Τηλεϊατρικής του Τμήματος Ηλεκτρολο-

γίας- Ηλ. Υπολογιστών και Πληροφορικής

του ΤΕΠΑΚ στη Λεμεσό, έγκυο κυρία στην

24η εβδομάδα κύησης που βρισκόταν στο

Νοσοκομείο Γυναικολογίας και Τοκετών

στη Λίμα, πρωτεύουσα του Περού στη

Νότια Αμερική, με άριστα αποτελέσματα.

Η εξέταση με τηλε-υπερηχογράφηση,

με τη χρήση τηλε-ρομποτικής και τηλε-

διάσκεψης, ξεκίνησε και ολοκληρώθηκε

κανονικά ωσάν η ιατρός να βρισκόταν

δίπλα από την έγκυο γυναίκα. Η ιατρός,

εξέτασε επίσης εθελοντές ασθενείς που

βρίσκονταν σε Νοσοκομείο στην επαρ-

χιακή ορεινή πόλη του Περού Arequipa,

στο Εργαστήριο Τηλεϊατρικής του Πανε-

πιστημίου Βερμόντ των Η.Π.Α και στο Ερ-

γαστήριο PRISME/IUT Bourges του

Πανεπιστημίου Ορλεάνης της Γαλλίας.

Παράλληλα εθελοντές ασθενείς, στο

Εργαστήριο Τηλεϊατρικής του ΤΕΠΑΚ,

εξετάστηκαν από ειδικούς ιατρούς τόσο

από το Πανεπιστήμιο του Βερμόντ -ΗΠΑ,

όσο και από το Νοσοκομείο της Λίμα και

Πανεπιστήμιο Ορλεάνης της Γαλλίας.

Oι  συνδέσεις  του Κέντρου   στη Γαλ-

λία με τα αντίστοιχα Κέντρα στην Κύπρο,

ΗΠΑ και Περού πραγματοποιήθηκαν

μέσω δορυφορικής σύνδεσης, με τη

χρήση της δορυφορικής αντένας EX-

PLORER 700 της Thrane & Thrane.  Το

Δορυφορικό αυτό Σύστημα παρείχε Ευ-

ρυζωνική σύνδεση μέσω του επίγειου δο-

ρυφορικού σταθμού VIZADA και του

οργανισμού INMARSAT. που ήταν και οι

επίσημοι χορηγοί των πιο πάνω συνδέ-

σεων, με αντιπροσώπους στην Κύπρο,

τους TOTOTHEO Group of Companies,

με έδρα τη Λεμεσό. Επίσης επίσημοι χο-

ρηγοί του όλου Προγράμματος ήταν  οι

γαλλικές εταιρείες Adechoteck και Gates

Technologies που παραχώρησαν δύο

Ρομποτικά Συστήματα ειδικά για τις ανάγ-

κες του Προγράμματος “WORTEX 2012”

για χρήση στα Κέντρα του Βερμόντ και

της Λίμα καθώς και στην Αρεκίπα.

Η Κύπρος διαθέτει το δικό της Ρομποτικό

Σύστημα, χορηγία του κράτους στο

ΤΕΠΑΚ το οποίο προγραμματίζεται να με-

ταφερθεί σε επαρχιακό κέντρο υγείας για

χρήση όπως ήδη εφαρμόζεται στην Γαλ-

λία σε τοπική εμβέλεια από διετίας.

Το Πρόγραμμα “WORTEX 2012” περι-

λάμβανε παράλληλα και εργασία από

ερευνητές του Πανεπιστημίου του Εδιμ-

βούργου της Σκωτίας, με συνεντεύξεις

μέσω του Διαδικτύου με όλους τους ερευ-

νητές και ιατρούς που ενεπλάκησαν στα

πειράματα τηλε-υπερηχογράφησης, για

κοινωνιολογική μελέτη σχετικά με τις θε-

τικές και αρνητικές επιπτώσεις της χρή-

σης της τεχνολογίας στην τηλε-ιατρική. 

Πολύ ουσιαστική και σημαντική, ήταν

και η υποστήριξη της Υπηρεσίας Έρευνας

και Διεθνούς Συνεργασίας του ΤΕΠΑΚ,

με την Ερευνητική Ομάδα Τηλεϊατρικής

του ΤΕΠΑΚ(Δρ Σώτο Χρ. Βοσκαρίδη,

Ερευνητή, επικεφαλής του Προγράμμα-

τος στην Κύπρο, και τον Σωτήρη Αυγου-

στή, Ερευνητή, τμήμα Νοσηλευτικής

ΤΕΠΑΚ).

Το ίδιο ουσιαστική και σημαντική η

υποστήριξη και συμβολή των Κυπρίων

Ακτινολόγων --Ακτινολογική Εταιρεία

Κύπρου-- Ακτινολογικό τμήμα παλαιού

Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας (με

επικεφαλής των ιατρών  Κυπριακής Ια-

τρικής ομάδας την Δρ. Χρύσα Τζια-

κούρη-Σιακαλλή από το 2003 μέχρι

αύγουστος 2012σελίδα 26

ΤΗΛΕ-ΙΑΤΡΙΚΗ - ΤΗΛΕ-ΑΚΤΙΝΟΛΟΓΙΑ - ΤΗΛΕ-ΥΠΕΡΗΧΟΓΡΑΦΙΑ

Η ΚΥΠΡΟΣ ΠΡΩΤΟΠΟΡΕΙ
ΣΕ ΕΥΡΩΠΑΙΚΟ 

ΚΑΙ ΠΑΓΚΟΣΜΙΟ ΕΠΙΠΕΔΟ
Τηλε-υπερηχογράφηση από τη Λεμεσό (ΤΕΠΑΚ)

στο Περού, στις Ηνωμένες Πολιτείες Αμερικής και στη Γαλλία

(μεγάλη προβολή στα ΜΜΕ όλων των πιο πάνω χωρών)

Της Δρ Χρύσας 

Τζιακούρη  Σιακαλλή* 
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σήμερα) 

ΙΣΤΟΡΙΚΟ

Εμπνευστές του Συστήματος (πριν από

15 χρόνια) και πρωτοπόροι στην

εφαρμογή του είναι οι Prof. Philip Ar-

beille (Ακτινολόγος -Νοσοκομείο Tour

Γαλλίας) και Prof. Pierre Vieyres (Τεχνο-

λογικό Πανεπιστήμιο Ορλεάνης Γαλλίας). 

Η κυπριακή ομάδα με επικεφαλής τον

ερευνητή του ΤΕΠΑΚ Δρ. Σ. Βοσκαρίδη,

ενίσχυσε και ενισχύει από το 2003 ανελ-

λιπώς σημαντικά τη Γαλλική ομάδα, με

αποφασιστική συμβολή στην οργάνωση

πειραμάτων και επιδείξεων, και παράλ-

ληλα στην πλήρη ανάπτυξη του Συστήμα-

τος, το οποίο τώρα είναι έτοιμο για

πλήρη εφαρμογή  παγκόσμια. 

Μετά από βασικές δοκιμές τηλε-υπερη-

χογράφησης εντός Γαλλίας και μεταξύ

Γαλλίας και Ισπανίας, το 2001 ξεκίνησε

το Ευρωπαϊκό Ερευνητικό Πρόγραμμα

FP6 “OTELO”. Το 2003, με τη συμβολή

του ΑΤΙ, του Πανεπιστημίου Κύπρου, του

Πανεπιστημίου Ορλεάνης Γαλλίας, του

Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας και της

CYTA, εξετάστηκαν εθελοντές ασθενείς

από τη Γαλλία και  Ισπανία στην Κύπρο

μέσω δορυφορικής σύνδεσης καθώς και

μέσω ψηφιακών τηλεφωνικών γραμμών,

με μεγάλη τηλεοπτική  προβολή στα ΜΜΕ

Γαλλίας και Ισπανίας και Κύπρου.

Το 2004-06 μέσα στα πλαίσια του Ευ-

ρωπαϊκού Ερευνητικού Κυπρο-Γαλλικού

Προγράμματος MARTE 1 (Mobile And

Robotised Tele Echography) με τη συμ-

βολή του ΑΤΙ, του Πανεπιστημίου Κύ-

πρου, του Πανεπιστημίου Ορλεάνης

Γαλλίας, του Γενικού Νοσοκομείου Λευ-

κωσίας, του ΙΠΕ, της e-Net Solutions και

της CYTA, εξετάστηκαν πραγματικοί

ασθενείς στο Νοσοκομείο Κυπερούντας

από το Γεν. Νοσοκομείο Λευκωσίας,

μέσω ψηφιακών τηλεφωνικών γραμμών

Αυτό έγινε για πρώτη φορά Πανευρω-

παϊκά (σε πραγματικούς ασθενείς) και η

συμβολή των ιατρών ήταν σημαντική.

Από το Ακτινολογικό τμήμα του Γ.Ν.Λ

εκτός από την  Δρ Τζιακούρη συμμετεί-

χαν οι Δρ Σκανναβής Δρ Β.Παρτασίδης

Δρ Α,Κούρρη ΔρΧ.Σκίτσας, ΔρΜ.Γενα-

γρίτης και από το Ν.Κυπερούντας οι

ΔρΜ.Τρύφωνος και Δρ Ανδρονίκου νυν

επαρχιακός του Ν.Λεμεσού.

Το 2008 μέσα στα πλαίσια του Προ-

γράμματος MARTE 2 εξετάστηκαν εθε-

λοντές ασθενείς σε κινούμενο

κρουαζερόπλοιο (“SAPPHIRE”) μέσω δο-

ρυφορικής σύνδεσης με τη συμβολή του

ΤΕΠΑΚ, του ΑΤΙ, του Πανεπιστημίου Κύ-

πρου, του Πανεπιστημίου Ορλεάνης Γαλ-

λίας, του Γενικού Νοσοκομείου

Λευκωσίας, του Group ΙΠΕ,της Louis

Cruise Lines, της e-Net Solutions, της

CYTA και της TOTOTHEO 

Το 2009 μέσα στα πλαίσια του Προ-

γράμματος MARTE 3 εξετάστηκαν εθε-

λοντές ασθενείς σε κινούμενο

ασθενοφόρο, μέσω δορυφορικής σύν-

δεσης, με τη συμβολή του ΤΕΠΑΚ, του

Πανεπιστημίου Κύπρου, του Πανεπιστη-

μίου Ορλεάνης Γαλλίας, του Γενικού

Νοσοκομείου Λευκωσίας, του ΙΠΕ, της

e-Net Solutions, της TOTOTHEO Group

of Companies, που έχει έδρα τη Λε-

μεσό και της εταιρείας «Ambuline -

Ambulance Services» που έχει επίσης

έδρα τη Λεμεσό.   

ΤΟ ΜΕΛΛΟΝ

Με την ολοκλήρωση των πειραμά-

των και επιδείξεων “WORTEX

2012” το Σύστημα τηλε-υπερηχογράφη-

σης είναι έτοιμο για πλήρη εφαρμογή

παγκόσμια.

Στην Κύπρο μπορεί να χρησιμοποι-

ηθεί, με ελάχιστη επένδυση χρημάτων

από το Κράτος για εξέταση ασθενών

κυρίως σε Αγροτικά Νοσοκομεία και

Ιατρικά Κέντρα (π.χ.  Πόλη Χρυσο-

χούς,) από ειδικούς ιατρούς στη Λευ-

κωσία Εγγύηση γι’  αυτό είναι η

πολύχρονη πείρα και οι δυνατότητες

της Ερευνητικής Ομάδας Τηλε-ιατρικής

του ΤΕΠΑΚ, και η στήριξη των χορηγών

της, η 10 ετής πείρα των ιατρών που

συμμετείχαν και  εκπαίδευση άλλων

κυπρίων ιατρών ακτινολόγων, που μπο-

ρούν να υποστηρίξουν την άμεση

εφαρμογή της μεθόδου στην Κύπρο και

σε άλλες χώρες.Πέραν του φανερού

οφέλους της κοινωνίας στη μείωση της

πιθανότητας θανάτων ασθενών από

επείγοντα περιστατικά, στη μείωση της

ταλαιπωρίας και του πόνου των ασθε-

νών στις περιπτώσεις ανάγκης μετακί-

νησης τους σε Κεντρικό Νοσοκομείο

για εξέταση από ειδικό ιατρό (από απο-

μακρυσμένες περιοχές, νησιά, καρά-

βια, ασθενοφόρα κ.λ.π.), και τη μείωση

του χρόνου διάγνωσης, το οικονομικό

όφελος της εφαρμογής της τηλε-υπε-

ρηχογράφησης θα είναι τεράστιο.

Με ελάχιστη επένδυση και  κόστος

λειτουργίας (με δεδομένα τα προβλή-

ματα λόγω της ο ικονομικής κρίσης) ,

θα αποφεύγεται  η άσκοπη (πλέον) δα-

πάνη σε μετακινήσεις ασθενών αλλά

και συγγενών τους σε Κεντρικά Νοσο-

κομεία τουλάχιστον σε επείγοντα πε-

ριστατικά είτε στην ίδια τη χώρα είτε

στο εξωτερικό.

Η Ευρωπαϊκή Κύπρος έχε ι  την ευ-

καιρία και όλες τ ις απαραίτητες δυνα-

τότητες μαζ ί  με την Γαλλία(που ήδη

εφαρμόζεται  αλλά σε τοπική εμβέ-

λεια) ,  να πρωτοπορήσουν παγκόσμια

με την  πλήρη εφαρμογή του πρωτο-

πόρου Συστήματος τηλε-υπερηχογρά-

φησης,  με ελάχιστη επένδυση

χρημάτων. 

* Η Δρ ΧρύσαΤζιακούρη Σιακαλλή MD,PhD

είναι Β. Δ/ντρια  Ακτινολογικού Τμήματος

Γ.Ν. Λευκωσίας, Πρόεδρος Ακτινολογικής

Εταιρείας Κύπρου

σελίδα 27αύγουστος 2012

ΤΗΛΕ-ΙΑΤΡΙΚΗ - ΤΗΛΕ-ΑΚΤΙΝΟΛΟΓΙΑ - ΤΗΛΕ-ΥΠΕΡΗΧΟΓΡΑΦΙΑ

Η ΚΥΠΡΟΣ ΠΡΩΤΟΠΟΡΕΙ
ΣΕ ΕΥΡΩΠΑΙΚΟ 

ΚΑΙ ΠΑΓΚΟΣΜΙΟ ΕΠΙΠΕΔΟ
Τηλε-υπερηχογράφηση από τη Λεμεσό (ΤΕΠΑΚ)

στο Περού, στις Ηνωμένες Πολιτείες Αμερικής και στη Γαλλία

(μεγάλη προβολή στα ΜΜΕ όλων των πιο πάνω χωρών)
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Α
πεβίωσε πρόσφατα ο ιατρός  Δερματο-
λόγος –Αφροδισιολόγος  Γεώργιος  Χα-
τζηγεωργίου, τέως  κάτοικος Λεμεσού.

Ο εκλιπών  υπηρέτησε ως  δερματολόγος
στο Γενικό Νοσοκομείο Λάρνακας και αφυπη-
ρέτησε  ως  υπεύθυνος του δερματολογικού
τμήματος του  Γενικού  Νοσοκομείου Λεμεσού.

Υπήρξε δραστήριο  μέλος  και  διετέλεσε για
πολλές θητείες  γραμματέας  της Δερματολο-

γικής και    Αφροδισιολογικής  Εταιρείας Κύπρου  και γραμματέας
της Κυπριακής Ομοσπονδίας  Καράτε  Κύπρου. 

Έχαιρε της αγάπης και της εκτίμησης  των συναδέλφων του.
O  Ιατρικός  κόσμος απευθύνει  θερμά συλλυπητήρια στην Οικογένεια.

O
Δρ Μιχάλης Κελογρηγόρης κατάγεται
από τον Καραβά της κατεχόμενης Κερύ-
νειας, γεννήθηκε στη Λεμεσό και μεγά-

λωσε στην Πάφο. Είναι απόφοιτος του τμήματος
Ιατρικής του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανε-
πιστημίου Αθηνών. Τον Σεπτέμβριο του 2011
απέκτησε τον τίτλο ιατρικής ειδικότητας στην
Ακτινοδιαγνωστική μετά από 5 χρόνια πρακτικής
εξάσκησης σε νοσοκομεία της Αθήνας.

Παράλληλα με την ειδικότητα του, απέκτησε
μεταπτυχιακό δίπλωμα ειδίκευσης στην Επεμβατική Ακτινολογία από
το τμήμα Ιατρικής του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου
Αθηνών μετά από 2ετή φοίτηση. Μετά την ολοκλήρωση της ειδικότητας
του, μετεκπαιδεύτηκε σε μη-αγγειακές επεμβατικές πράξεις στην Τσε-
χία με υποτροφία από την Ευρωπαϊκή Εταιρεία Επεμβατικής Ακτινολο-
γίας (CIRSE). Έχει συμμετάσχει σε πληθώρα ακτινολογικών συνεδρίων
στην Κύπρο, την Ελλάδα και το Εξωτερικό με προφορικές και αναρτη-
μένες ανακοινώσεις, ενώ εργασίες του έχουν δημοσιευτεί σε έγκριτα
περιοδικά της Ελλάδας και του Εξωτερικού.

Από τον Απρίλιο του 2012 εργάζεται ως Ιατρικός Λειτουργός 1ης
τάξης στην ειδικότητα της Ακτινοδιαγνωστικής στο Γενικό Νοσοκομείο
Πάφου.

Τ
ο Γενικό Σχέδιο Υγείας, το μεγαλύτερο,
κατά γενική ομολογία, κοινωνικό έργο από
της ίδρυσης της Κυπριακής Δημοκρατίας,

για την εφαρμογή του οποίου έχουν δεσμευτεί
όλοι οι Πρόεδροι, συζητείται για δεκαετίες, έχει
ήδη κοστίσει εκατομμύρια και δεν έχει ακόμα
ολοκληρωθεί. Δεν θα επιχειρηθεί αναφορά
στους λόγους της μη υλοποίησης του αλλά στο
γιατί σε τελική ανάλυση συμφέρει σε όλους τους
να υλοποιηθεί.

Αρχίζοντας από την κυβέρνηση θα μπορούσε
να ειπωθεί, ότι με την εφαρμογή του θα εκπλη-
ρωθούν οι υποσχέσεις της προς τους πολίτες
αλλά και θα επιτευχθεί η εναρμόνιση με τα αλλά
κράτη-μέλη της Ε.Ε., αφού η Κύπρος είναι η
μόνη χώρα που δεν διαθέτει ΓεΣΥ.

Ειδικότερα το άμεσα εμπλεκόμενο Υπουργείο
Υγείας, πέραν της εξοικονόμησης μεγάλων κον-
δυλίων, μέσω της εφαρμογής του θα μπορούσε
να απαλλαγεί τον ρόλο του οργανωτή-προμη-
θευτή-ελεγχτή που χρόνια τώρα δημιουργεί προ-
βλήματα σε αυτό και να συγκεντρωθεί στο
πραγματικό του έργο που είναι η δημόσια υγεία.

Το έμμεσα αλλά καθοριστικά εμπλεκόμενο

Υπουργείο Οικονομικών θα εξοικονομήσει κον-

δύλια τα οποία θα χρησιμοποιηθούν για άλλους

σκοπούς συμπεριλαμβανομένης και της υγείας.

Το ποσοστό που θα εισφέρει η κυβέρνηση για τις

ανάγκες του ΓεΣΥ θα είναι πολύ λιγότερο αυτού

που δαπανείται σήμερα.
Τα κρατικά νοσηλευτήρια θα νοικοκυρευτούν

διοικητικά και οικονομικά. Οι γιατροί τους θα ανα-

σάνουν από τον κλινικό φόρτο εργασίας και θα
μπορούν να αφιερώσουν χρόνο τόσο στους
ασθενείς όσο και στην εκπαίδευση αλλά και στην
διεκπεραίωση άλλων επαγγελματικών υποχρεώ-
σεων. 

Τα ιδιωτικά νοσηλευτήρια θα ανακάμψουν οι-
κονομικά και θα μπορούν να προσφέρουν τις
υποδομές και τις δυνατότητες τους στην υπηρε-
σία του πολίτη, ο οποίος δεν θα επιβαρύνεται τα
έξοδα περίθαλψης και νοσηλείας. Οι ιατροί στον
ιδιωτικό τομέα, που σήμερα υποαπασχολούνται,
θα αναλάβουν ένα σημαντικό μέρος της προσφο-
ράς ιατρικών υπηρεσιών και θα τους δοθεί η δυ-
νατότητα να προσφέρουν επιστημονικές
γνώσεις, τεχνογνωσία και εμπειρία στο κοινωνικό
σύνολο, έχοντας ταυτόχρονα διασφαλισμένη την
επαγγελματική τους επιβίωση.

Οι συντεχνίες και μεγάλοι οργανισμοί δεν θα
χρειάζεται να διατηρούν πλέον ταμεία υγείας και
εξωτερικά ιατρεία, μια αξιόλογη κοινωνική προ-
σφορά προς τα μέλη και τους εργαζόμενους, γε-
γονός που θα οδηγήσει στην εξοικονόμηση

χρημάτων και χρόνου εργασίας.
Οι ιδιωτικές ασφάλειες, οι οποίες καλύπτουν

σήμερα περίπου το 5% των αναγκών σε θέματα
υγείας,  θα μπορούν να συνεχίσουν να προσφέ-
ρουν ασφαλιστικά σχέδια, προσφέροντας χρη-
ματοδότηση υπηρεσιών που δεν θα καλύπτονται
από το ΓεΣΥ.

Και προπάντων οι πολίτες θα επωφεληθούν,

για την εξυπηρέτηση των οποίων σχεδιάζεται το

ΓεΣΥ. Όλοι ανεξαιρέτως οι πολίτες, οι οποίοι επι-

βαρύνονται σήμερα οικονομικά είτε άμεσα, με απ’

ευθείας πληρωμή νοσηλίων ή ασφαλίστρων είτε

έμμεσα μέσω της φορολογίας, θα κληθούν μεν

να καταβάλουν κατ’ αναλογία εισφορά, η οποία

βραχυπρόθεσμα ή μακροπρόθεσμα θα αποσβε-

στεί μέσω της λήψης ακριβών ιατρικών υπηρε-

σιών, αλλά θα απαλλαγούν από τα προβλήματα

του υφιστάμενου συστήματος υγείας εξασφαλί-

ζοντας ταυτόχρονα μια αξιοπρεπή, ποιοτικά και

ποσοτικά αναβαθμισμένη ιατρική περίθαλψη. 

Συνεπώς όλο το φάσμα της κοινωνίας θα επω-

φεληθεί από την υλοποίηση και εφαρμογή ενός

Γενικού Σχεδίου Υγείας και κυρίως ο πολίτης.

Είναι γι’ αυτούς τους λόγους που ο Παγκύπριος

Ιατρικός Σύλλογος ως ο βασικότερος πυλώνας

ενός ΓεΣΥ τάσσεται  διαχρονικά υπέρ της εφαρ-

μογής του, θέτοντας την υγεία των πολιτών υπε-

ράνω κάθε άλλης παραμέτρου.

* Ο Δρ Νίκος Κατωδρύτης είναι Ακτινοθεραπευτής,

Ογκολόγος, Μέλος της Εκτελεστικής Επιτροπής του

Παγκύπριου Ιατρικού Συλλόγου

σελίδα 29αύγουστος 2012

Του Δρ Νίκου 

ΚΑΤΩΔΡΥΤΗ*

Γιατί  συμφέρει
σε όλους
το Γε.Σ.Υ.

Δρ. Μιχάλης Κελογρηγόρης

αποθανόντες ιατροίνέοι ιατροί

Δρ. Γεώργιος Χατζηγεωργίου

«Σπιρομετρήσεις» και όχι «σφυρομετρήσεις»

Στην προηγούμενη έκδοση της

εφημερίδας μας, στο ρεπορτάζ  για

την εβδομάδα άσθματος και την προ-

σπάθεια ενημέρωσης του κοινού  οι

"σπιρομετρήσεις" που διενεργήθη-

καν, αναφέρονται  ως  "σφυρομετρή-

σεις". 

Η διεύθυνση της «Επίκαιρης Γνώ-

σης» εκφράζει τη λύπη της για το εκ

παραδρομής λάθος.
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σελίδα 30 αύγουστος 2012

Θέσεις Εργασίας για Ακτινολόγο
Δύο άμεσες Θέσεις Εργασίας για Ακτινολόγο, 

Consultant in Interventional Radiology 

Η GlobalMediRec έχει δύο άμεσες θέσεις σε Κρατικό Νοσοκομείο 

Central England
Ο βασικός ετήσιος μικτός μισθός του Consultant είναι μεταξύ £74,504-
£100,476 (αναλόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι ώρες εργασίας είναι  37½
την εβδομάδα συν On-Calls (εφημερίες), με αρχικό συμβόλαιο ενός έτους.
Το αρχικό συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός. 
Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:
• Τίτλος Ειδικότητας στην Ακτινολογία
• 3-4 Χρόνια προϋπηρεσίας στην Ακτινολογία (ως Επικουρικός ή Επιμελητής)
• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council
• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας

Θέσεις Εργασίας για Παθολόγο
Η GlobalMediRec έχει δύο άμεσες θέσεις εργασίας 

για Παθολόγο, Consultant Doctor in Internal Medicine

Η θέση αυτή είναι σε κρατικό (NHS) νοσοκομείο στην Μεγάλη Βρετανία,
στο East Midlands.

Απαραίτητη εμπειρία σε: Παθήσεις της Τρίτης Ηλικίας και στο Acute Medicine.

Ο βασικός ετήσιος μικτός μισθός του Consultant είναι μεταξύ £74.504-
£100.476 (αναλόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι ώρες εργασίας είναι
37½  την εβδομάδα συν On-Calls (εφημερίες), με αρχικό συμβόλαιο ενός
χρόνου.
Το αρχικό συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός.
Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:
• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council
• Καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας
• Τίτλο Ειδικότητας στην Παθολογία
3-4 Χρόνια Προϋπηρεσίας μετά την Απόκτηση του Τίτλου Ειδικότητας 
για τον Consultant

Θέσεις Εργασίας για Δερματολόγο
Η GlobalMediRec έχει μια θέση εργασίας για Δερματολόγο, 

Consultant Doctor in Dermatology
Η θέση αυτή είναι σε Κρατικό NHS Νοσοκομείο σε περιοχή κοντά 
στο Manchester.
Ο βασικός ετήσιος μικτός μισθός του Consultant είναι μεταξύ £74.504-
£100.476 (αναλόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι ώρες εργασίας είναι 37½
την εβδομάδα συν On-Calls (εφημερίες) με αρχικό συμβόλαιο ενός έτους.
Το αρχικό συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός.
Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:
• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council
• Καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας
• Τίτλο Ειδικότητας στην Δερματολογίας 3 Χρόνια Προϋπηρεσίας 

μετά την Απόκτηση του Τίτλου Ειδικότητας για τον Consultant

Θέση Εργασίας για Ενδοκρινολόγο
Θέση Εργασίας για Ενδοκρινολόγο, Consultant 

in Endocrinology-Diabetes in Scotland. Η GlobalMediRec 
έχει μια άμεση θέση σε Κρατικό Νοσοκομείο στην Σκωτία.

Ο βασικός ετήσιος μισθός του Consultant είναι μεταξύ £74,504-£100,476 (ανα-

λόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι ώρες εργασίας είναι  37½  την εβδομάδα

συν On-Calls (εφημερίες), με αρχικό συμβόλαιο ενός έτους.

Το αρχικό συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός.

Απαραίτητη πρόσφατη Νοσοκομειακή εμπειρία είτε σε Κρατικό,

είτε σε Ιδιωτικό Νοσοκομείο.

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:

• Τίτλο Ειδικότητας στην Ενδοκρινολογία

• 3-4 Χρόνια προϋπηρεσίας στην Ενδοκρινολογία (ως Επικουρικός ή Επιμελητής)

• Πρόσφατη Νοσοκομειακή εμπειρία

• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council

• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας

Οι υπηρεσίες της GlobalMediRec είναι εντελώς δωρεάν για τους ιατρούς.

Στις υπηρεσίες της  συμπεριλαμβάνονται: Προετοιμασία του βιογραφικού 

– Προετοιμασία του Ιατρού για την τηλεφωνική συνέντευξη – Βοήθεια με την εγγραφή

του Ιατρού στον GMC – Άνοιγμα λογαριασμού τραπέζης στην Αγγλία κτλ.

Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να έρθουν σε επικοινωνία για περαιτέρω πληροφορίες και

τυχόν διευκρινίσεις στην Κατερίνα Κοντάλιπου

Τηλ: 6934 803930 - Email: katerina.kontalipou@globalmedirec.com

Θέσεις Εργασίας για Ογκολόγο
Η GLOBALMEDIREC ΕΧΕΙ ΜΙΑ ΑΜΕΣΗ ΘΕΣΗ ΕΡΓΑΣΙΑΣ 

ΓΙΑ ΟΓΚΟΛΟΓΟ CONSULTANT DOCTOR 
IN CLINICAL/ MEDICAL ONCOLOGY

Η θέση αυτή  είναι  σε Κρατικό NHS Νοσοκομείο στην περιοχή 
Southern England.
Απαραίτητη εμπειρία σε: Πνεύμονα - Ουρολογία
Άμεση Διαθεσιμότητα Ιατρού.
Ο βασικός ετήσιος μικτός μισθός του Consultant είναι μεταξύ £74.504-
£100.476 (αναλόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι ώρες εργασίας είναι  37½
την εβδομάδα συν On-Calls (εφημερίες) με αρχικό συμβόλαιο ενός έτους.
Το αρχικό συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός.
Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:
• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council
• Καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας
• Τίτλο Ειδικότητας στην Ογκολογίας
• 3 Χρόνια Προϋπηρεσίας μετά την Απόκτηση του Τίτλου Ειδικότητας 

για τον ConsultantΚλινική θέση για Παθολόγο
Η GlobalMediRec έχει άμεσα κλινική θέση για

Παθολόγο με κάποια εμπειρία στον Διαβήτη, Γαστρεντερολογίας, Acute Medicine και
την Ενδοκρινολογία ως SPECIALTY DOCTOR σε δημόσιο Νοσοκομείο (NHS). Με βα-
σικό ετήσιο μικτό μισθό που κυμαίνεται από 60.000€ έως 70.000€(αναλόγως προϋπη-
ρεσίας). Ώρες εργασίας 48  την εβδομάδα συμπεριλαμβανόμενες οι  εφημερίες.
Η θέση αυτή είναι ιδανική για ιατρούς που μόλις έχουν τελειώσει την ειδικότητα τους
στην Παθολογία και για ιατρούς που έχουν ήδη κάνει 1-2 χρόνια ως επικουρικοί.
Το αρχικό συμβόλαιο είναι ενός έτους το οποίο σαφώς μπορεί να ανανεωθεί.
Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:
• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council
• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας
• Τίτλο ειδικότητας στην Παθολογία

Το Πανεπιστήμιο Κύπρου προκηρύσσει τρεις (3) θέσεις Ακα-
δημαϊκού Προσωπικού, με ημερομηνία λήξης την 29η Οκτω-
βρίου 2012.
• Μια (1) θέση στη βαθμίδα του Καθηγητή και Πρώτου Κο-
σμήτορα της Ιατρικής Σχολής. 

• Μια (1) θέση στη βαθμίδα του Αναπληρωτή Καθηγητή ή Καθηγητή και Δι-
ευθυντή Σπουδών Φάση Ι και ΙΙ της Ιατρικής Σχολής. 
• Μια (1) θέση στη βαθμίδα του Αναπληρωτή Καθηγητή ή Καθηγητή και Δι-
ευθυντή Σπουδών Φάση ΙΙΙ της Ιατρικής Σχολής. 
Οι ενδιαφερόμενοι ενημερώνονται ότι όλες οι σχετικές πληροφορίες βρί-
σκονται στην ιστοσελίδα του Πανεπιστημίου Κύπρου www.ucy.ac.cy και
συγκεκριμένα στο σύνδεσμο:http://www.ucy.ac.cy/goto/hure/el-GR/Aca-
demicStaff.aspx

Πανεπιστήμιο Κύπρου
27 Ιουλίου 2012 

θέσεις εργασίας

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ  ΚΥΠΡΟΥ -  ΙΑΤΡΙΚΗ ΣΧΟΛΗ
ΠΡΟΚΗΡΥΞΗ ΤΡΙΩΝ ΘΕΣΕΩΝ ΑΚΑΔΗΜΑΪΚΟΥ

ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ

Τέσσερεις  Άμεσες Θέσεις Εργασίας
για Ακτινολόγο, Consultant in Radiology

Η GlobalMediRec έχει τέσσερεις άμεσες θέσεις σε Κρατικό Νοσοκομείο Midlands.
Απαραίτητη εμπειρία σε Interventional
Οι συγκεκριμένες θέσεις θα καλύπτονται από  25% Interventional και 75% CT,
MRI, US, Fluoroscopy
Ο βασικός ετήσιος μικτός μισθός του Consultant είναι μεταξύ £74,504-£100,476
(αναλόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι ώρες εργασίας είναι  37½  την εβδομάδα
συν On-Calls (εφημερίες), με αρχικό συμβόλαιο ενός έτους.
Το αρχικό συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός.
Ημερομηνία Λήξης Αποστολής Βιογραφικών 20/08/2012
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